
К-По2 1/2020 

 

 

 

ТРАНСКРИПТ АУДИО ЗАПИСА СА ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА 

одржаног дана 29. септембра 2020. године 

 

 

Председник већа: 29.09.2020. година, 14:32 часова. 

 

 Председник већа отвара заседање у предмету Вишег суда у Београду, Одељења 

за ратне злочине К-По2 1/2020 против оптуженог Османа Османовића, због кривичног 

дела ратни злочин против цивилног становништва из члана 142. став 1. КЗ СРЈ  и 

других по оптужници Tужилаштва за ратне злочине КТО број 1/20 од 21.02.2020. 

године, потврђена дана  12.03.2020. године. 

 

Веће поступа у неизмењеном саставу. 

 

Записник води записничар Јасминка Јовановић, у раду суда помаже судијски 

сарадник Јелена Петровић. 

 

 КОНСТАТУЈЕ СЕ да су на главни претрес приступили: 

 

-Заменик тужиоца за ратне злочине – Душан Кнежевић, са тужилачким 

саветником Јеленом Владисављев, 

 

Присутан вптужени Осман Османовић, доведен преко Управе Окружног затвора 

у  Београду 

 

Присутан бранилац оптуженог - адвокат Ђорђе Дозет. 

 

Присутни сведоци Васиљко Тодић и Зора Симић. 

 

У   публици присутна лица: Имамовић Емир, Кљаић Марина, Ружић Данијела, 

Ружић Дејан, Ружић Емина.  

 

Констатује се да су испуњене процесне претпоставке за одржавање главног 

претреса. 

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

 

 Да се главни претрес ОДРЖИ. 

 

Наставља се главни претрес прекинут дана 27.07.2020. године у фази доказног 

поступка. 

 

Главни претрес је јаван. 
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 Врши се аудио снимање тока главног претреса, а препис тонског снимка биће 

саставни део записника о главном претресу. 

 

Суд доноси 

  

Р Е Ш Е Њ Е 

 

 Да се у доказном поступку настави са извођењем доказа испитивањем сведока-

оштећеног Васиљка Тодића. 

 

 Позваћете сведока Васиљка Тодића. 

 

  Испитивање сведока-оштећеног Васиљка Тодића 

 

 Већ је испитиван сведок Васиљко Тодић, утврђена је његова истоветност. 

Можете му вратити личну карту.  

 

 Пре него што наставимо са Вашим испитивањем, саопштићу садржину 

службене белешке која ми је достављена од координатора Службе за помоћ и подршку 

сведоцима Славице  Пековић заведена  под бројем СПП-По2 48/2020 дана 29.09.2020. 

године. У Службеној белешци се наводи да је дана 29.09. сведок Васиљко Тодић 

обавестио координатора Службе за помоћ и подршку сведоцима да је након 

претходног сведочења у овом предмету на главном претресу дана 27.07.2020. године 

имао низ непријатности и претњи, да има страх да се слободно креће, наводи да га 

непозната особа прати, да су му одузели део земљишта док је неколико дана био 

одсутан од куће из земље, као и да користе медије за угрожавање његовог угледа. 

Тодићу, да ли је ово тачно? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Када се десило, да ли можете детаљније да нам опишете 

обзиром да би уколико је заиста овако поступљено према Вама, Ви ћете навести од 

стране којих лица, уколико познајете та лица, ради се о кривичном делу ометање 

правде.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, да Вам кажем, већ дуже времена човек 

који се представља да је Горан, прати ме са бициклом, чим дођем у град са колима и 

било где да се крећем. Долазио ми је чак и до кола, а ја отворим стакло и питам га шта 

треба, каже он, мој стриц ради у, за донације, ја сам хтео да ти средим да добијеш 

донације, добићеш 15 или 20.000 колико ти треба, ја ћу то средити са мојим стрицом, 

само ми дај број рачуна. Ја кажем њему, „човече, ја те не познајем уопште, склони се 

од мог аута“. Он је упорно пратио ме и чак овај, и јуче када сам био у граду, уплаћивао 

сам једну уплатницу за геометра, када сам излазио из поште, он је чекао са бициклом у 

кафеној виндјаци и стално иде у тој кафеној виндјаци, представља се да је Горан. Дуже 

времена ја знам тај лик, препознао бих значи тај лик ко је, али не знам лично ко је, да 

ли је он Горан или како му је име, не знам. Имао сма проблема 21. Мала Госпојина је 

била, отишао сам код ћерке на славу, то је сеоска слава у Војводину, село Параге. Када 

сам се вратио, урадили су ми овај, полупали темељ ограде и померили ограду за 

четрдесет квадрата су ушли у моје, направили једноставно неки троугао. 
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Председник већа: А ко то, да ли Вам је познато? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: То су урадили људи, фирма нека, 

Муслимани из Ратковића, село Ратковићи, фирма „Араповац“ са човеком са ким ја 

међим, он је то некако, немам појма, да ли је он повезан са њима, да ли је, нека намера 

је била. Онда сам ја јуче сам уплатио да изађе геометар, да могу да тужим. А у више 

наврата како се судим, дешава ми се да ми отимају земљу, отели су ми један пут који 

сам морао да платим 5.160 марака од једног човека да бих могао у ту шуму коју сам 

раније купио, да могу ући у њу. Сада ми је одузета број 506 моје шуме који је био 6.860 

квадрата за четири хиљаде квадрата, тако да је и то на суду. 

 

Председник већа: Само моменат, само моменат. Ви знате која су то лица 

учинила, како мислите одузета Вам је шума? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:Да. 

 

Председник већа: Да ли сте у земљишим књигама исписани незаконито или је 

неко једноставно ушао у Ваш посед? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја сматрам да је намерно ми замењен број 

за 506 мој број за 507. 

 

Председник већа: У катастру, је ли тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, да. 

 

Председник већа: Да ли сте се обратили надлежним органима? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: И знам ко је то урадио и знам ко је то 

урадио. Речено ми је, а имам овде и на папиру ко је то урадио. 

 

Председник већа: Да ли можете да изјавите сада ко је то урадио? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Молим? 

 

Председник већа: Да ли је то лице запослено у катастру? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: А то, то је, ишло је на суд и то гањам по 

суду и на Апелационом суду је било у корист овог човека, зато што су била, један је 

Србин био а два Хрвата и они су оборили мене и на Апелационом суду, отишло је сада 

за Сарајево. 

 

Председник већа: Добро. То су већ околности које се односе на неки судски 

поступак који се води, на неки парнични поступак, што није од значаја у конкретном 

случају Ви ћете кроз те поступке то утврдити. Нас занима што се тиче Ваше изјаве да 

Вас прате, да ли сте имали, осим тог лица које Вас прати на бициклу и које се 

предетавља као Горан, да ли сте имали још неких претњи у вези вођења овог поступка? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, имам, имам јавно је, адвокат Мула 

Халиловић Осман јавно је изјављивао и било је и на телевизији и у новинама да сам ја 

један лажов, да ја  овај, да мене неко плаћа да лажно причам и шта ја знам, тако да овај, 

срели смо се на улици, он је пљунуо поред мене када је прошао, није ми вероватно 

смео ништа, али једноставно пљунуо, гледао ме у очи, пљунуо је. Није на мене, него је 

пљунуо доле, као ето. 

 

Председник већа: Шта Вам је рекао? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, он једностанво и на суду када смо 

били, он ове сведоке брани тамо. Он овај, стално ме напада и вербално стално сам 

нападнут од њега. 

 

Председник већа: Дакле, врши притисак на Вас да не сведочите у овом 

поступку? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, да. 

 

Председник већа: И да је то чинио раније? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: У судским поступцима који су се водили исто у вези овог 

догађаја? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Односно у вези овог логора? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Поготову, поготову сада ово, у ово 

последње време притисак, био је притисак и раније због Асмира Татаревића, па сам ја 

пријављивао полицији. Увек ми врате да је то као неосновано, а чак су биле и камере, 

видели су када сам ишао на терапије, видели су да ме нападао на улици. 

 

Председник већа: Ко? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Асмир Татаревић, који је исто оптужен за 

ратни злочин за мене. 

 

Председник већа: Како Вас је напао? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Реко ми је да ће ме убити, да ово, да оно, 

претио ми је. Ја сам то у полицији пријављивао и онда добијем одбијеницу да то, да је 

то неосновано, као да није и имам те папире код куће све. 

 

Председник већа: А када је то било, када Вас је то напао? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, то је било раније, овај, али сада је ево 

поново. Једно време нико ме није, нисам имао проблема. Е сада је почео поново 

притисак на мене. 
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Председник већа:  Након што сте последњи пут сведочили у овом предмету 

овде пред овим судом? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, да. 

 

Председник већа: Дакле, од стране адвоката чије сте име навели и од стране тог 

извесног Горана? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тако је. 

 

Председник већа: А реците ми, да ли сте Ви то лице Горана виђали раније и да 

ли сте се распитали о коме се ради? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, ја сам га, ја сам виђао тог човека као 

лик знам, али никако не могу да, не знам да ли... 

 

Председник већа: Живи у? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да ли је он Горан или је неко други, не 

знам. Само кажем Вам, тражио ми је жиро рачун наводно да ми пребаци паре, „ми 

ћемо теби помоћи, ово, оно, мој стриц ради у, за донације“ и тако те ствари. 

 

Председник већа: А да ли Вам је рекао шта треба Ви да урадите да би Вам он 

пребацио паре? Да ли је тражио неку противуслугу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да му дам жиро рачун од банке, тражио је 

од мене. 

 

Председник већа: Да ли је помињао овај судски поступак? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Није. 

 

Председник већа: Није помињао? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Није. 

 

Председник већа: Да ли сте пријавили сада нешто полицији, понашање овог 

адвоката и? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, нисам пријавио јер не вреди, ја када 

пријавим то је једноставно добијем да је то све неосновано и нема шта ћу, у Брчком је 

то. 

 

Председник већа: Добро, осим претњи адвоката и тог лица које Вам је нудило 

да Вам уплати новац, нисте имали других претњи? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, нисам имао, али једноставно ме плаши 

када одем у град, не смем слободно да ходам и то је проблем. 
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Председник већа: Добро, добро. Ми ћемо обавестити надлежне органе који су 

надлежни да утврде да ли у конкретном случају има ометања правде имајући у виду 

ово понашање према Вама и ове околности које сте изнели, а Ви сте се на претходном 

претресу изјаснили да остајете у свему при исказу који сте дали пред Тужилаштвом за 

ратне злочине 10.12.2019. године, одговарали сте на питања заменика тужиоца за ратне 

злочине и прекинули смо главни претрес када је адвокат, Ви немате више питања, 

тужиоче. Бранилац оптуженог адвокат Ђорђе Дозет, изволите. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Добар дан, господине Тодићу, ја сам адвокат Ђорђе 

Дозет. Претпостављам да ме се сећате? Да ли се сећате, када сте први пут говорили 

пред органима гоњења Републике Србије о дешавањима у Горњем Рахићу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Нисам разумео, да ли се сећам? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Када сте први пут пред органима Републике Србије, 

оргнаима гоњења Републике Србије говорили о дешавањима у Горњем Рахићу? 

 

Председник већа: Нисам Вас добро чула, о дешавањима? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: У Горњем Рахићу 1992. године у периоду мај. 

 

Председник већа: Добро, то питање може. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Јун-јул. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, не сећам се ја датума, али знам да сам 

два пута долазио овде, ово је трећи пут, али ја не сећам се датума када сам долазио 

овде. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли ћемо се сложити да сте дали писмену изјаву 

односно усмену изјаву коју сте потписали пред Ненадом Марковићем и Радошем 

Малиновићем, службеницима УКП, Службе за откривање ратних злочина дана 

22.03.2018. године? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Председнице, ја се противим питању. То 

што се предочава, то је службена белешка. Значи то не може да се постави, није доказ, 

не може се користити као доказ у овом поступку. 

 

Председник већа: Добро, ово су питања којима он оспорава претпостављам као 

што је и навео, валидност.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Могу да одговорим колеги? 

 

Председник већа: Можете само да нам појасните, на које околности постављате 

ова питања, на које чињенице? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: На основу, на околности, ова изјава је у најмање пет 

судских одлука овог суда и Апелационог суда у Београду коришћена да би се 

доказивала основана сумња, дакле не основ сумње, него основана сумња да је мој 
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брањеник починио кривично дело онако како је описано у наредби за спровођење 

истраге.  

 

Председник већа: У којих пет предмета? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: У решењу о одређивању притвора. 

 

Председник већа: То није предмет, то је одлука. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја кажем, пардон, одлука, одлука, не предмета, у овом 

предмету; решење о одређивању притвора, решење о пр,одужењу притвора, решења Кв 

већа по жалби, решење... 

 

Председник већа: Добро, браниоче да се крећемо у законским оквирима. Дакле, 

Ваша питања треба да буду сконцентрисана и усмерена на наводе оптужнице.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Моје питање је управо због тога и постављено. Дакле, да 

ли је... 

 

Председник већа: Имамо све у спису, када је он испитан. Као што је тужилац 

указао, ради се о службеној белешци коју суд не користи. Према томе, Ви се 

усредсредите на оно што је нама доказ у овом иоступку. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Судија, ја сам поставио питање, дакле, да ли је, да ли 

ћемо се сложити да је то било 22.03.2018. изјава дата Ненаду Марковићу и Радошу 

Малиновићу из УКП, Службе за откривање ратних злочина? 

 

Председник већа: Добро, ево можете, да ли се сећате или се не сећате? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, ја кажем Вам, ја сам био али ја не знам 

тачно датум, али сам био и давао сам значи једну и другу изјаву, један пут сам био на 

суду, ово је други пут, ово је трећи пут. То је то. 

 

Председник већа: Добро, на позив надлежних органа. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Изволите даље. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Дакле, где је, где сте дали ту изјаву 22.03.2018. године 

органима УКП, Службе за откривање ратних злочина? 

 

Председник већа: Браниоче, рекао је да не сећа када је давао, па не можете, не 

може да Вам да одговор на питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Судија, овај сведок је... 

 

Председник већа: Нема потребе да се расправљамо. Изволите следеће питање. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Моје питање је, где је дао ту изјаву 22.03.2018.  године, а 

Ви одлучите о питању. 

 

Председник већа: Рекао је да се не сећа датума. Можете да преформулишете... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не, није рекао да се не сећа, рекао је да му је ово трећи 

пут да долази у Београд. 

 

Председник већа: Само моменат, браниоче, браниче, не можемо... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, и не сећам се, ја сам рекао. 

 

Председник већа: Само моменат, само моменат, не можемо у исто време. 

Дакле, преформулишите, имајући у виду његов одговор да се не сећа, преформулишите 

Ваше питање. Можете да кажете када, да га питате када је дао прву изјаву, последњу 

изјаву, али датума је рекао да се не сећа, па не можемо да... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не говоримо о датуму, говоримо коме је дао изјаву. 

 

Председник већа: Коме је дао изјаву, датума тог и тог? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Дакле где је дао изјаву, где физички је дао ту изјаву ако 

каже да му је ово трећи пут да долази овде? 

 

Председник већа: Коју, прву, другу или трећу? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Дакле, први пут код тужиоца, други пут, а ово му је 

трећи пут. Где је тај први пут било? 

 

Председник већа: Тако Вам и кажем да питате. Да ли се сећате први пут где сте 

дали изјаву? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Овде у Србији 

 

Председник већа: У Србији. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Значи овде сам дао у суду. 

 

Председник већа: Да ли се сећате пред којим органима? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Прву изјаву, па сам био други пут, па ово 

ми је трећи пут, то сам рекао. 

 

Председник већа: Дакле, први пут пред Тужилаштвом? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тако је. 

 

Председник већа: 10.12.2019. године, други пут? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја се не сећам датума, стварно. 
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Председник већа: Први пут пред Тужилаштвом, други пут, дана 10.12.2019. 

године, други пут на претходном претресу и сада је трећи? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Трећи пут, да. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли је тачно да сте уопште онда давали изјаву 

органима УКП, Службе за откривање ратних злочина дакле полицији Србије? 

 

Председник већа: Али то није забрањено, браниоче.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Наравно да није забрањено, питам само да ли је то 

тачно? 

 

Председник већа: Да ли сте давали пред службеницима полиције? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Полицији? 

 

Председник већа: Да. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, нисам, овде сам био у суду,, ја нисам 

нигде био у полицији.  

 

Председник већа: Добро, имате ли следеће питање? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Наравно.   

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја сам позват овде, имао сам позив овде. 

 

Председник већа: Добро, одговорили сте, довољно је. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Нећу питати шта сте рекли, него да ли сте уопште у тој 

изјави, ако сте уопште разговарали са полицијом, помињали Османа Османовића? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Противим се. 

 

Председник већа: Браниоче, сачекајте, ја бих већ одреаговала, браниоче, не 

можемо да испитујемо на околности документа који није документ који може бити 

уврштен у доказе. Дакле, службена белешка није доказ за суд, тако да не можемо, 

одбићу одговор на ово питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Одбијте одговор, то је у реду. Да ли Вам је приликом тог 

давања исказа предочавана било каква изјава коју сте дали у Босни и Херцеговини? 

 

Председник већа: Одбија се одговор на питање са истих разлога као и одговор 

на претходно питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Када сте први пут давали изјаву и пред ким о 

дешавањима у логору у Горњем Рахићу, дакле тај 03. јун па до размене, тај период? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, у заробљеништву сам давао неких 

више изјава, не знам, изводили су ме чак и... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не, питам после размене, после размене? 

 

Председник већа: Само моменат, пустите га да одговори, поставите питање и 

пустите га да одговори. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Моје питање је било после размене, молим Вас да 

одговори на моје питање. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Молим Вас, пустите Ви мене да ја кажем. 

 

Председник већа: Браниоче, само моменат, браниоче, немате нотребе за 

дизањем тензије. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ви мени не дате да... 

 

Председник већа: Сачекајте, председник већа руководи претресом. Уколико 

налазим да треба, ја ћу усмерити сведока и рећи ћу на шта треба да одговори и какво је 

Ваше питање. Налазим да сада како је почео да даје одговор, нема потребе. Изволите, 

изјасните се. Јер сте се Ви о томе изјашњавали већ и у претходном исказу датом пред 

тужиоцем за ратне злочине. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, ја сам се већ изјашњавао. Значи, имао 

сам више изјава у логору када сам био од 03. јуна заробљен, па до 22. августа. Имао 

сам горе неких изјава, а које сам морао потписивати. Ја не знам колико сам и не сећам 

се колико сам имао изјава. После мог заробљавања... 

 

Председник већа: Изјава када су Вас, само моменат, када су Вас испитивали 

док сте се налазили у логору? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. Значи присилних изјава сам имао, то су 

биле присилне изјаве. 

 

Председник већа: Да ли то значи да сте Ви говорили оно што иначе не бисте 

рекли да није било присиле? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: То значи да сам имао наслоњен пиштољ 

позади у потиљак и да сам морао да говорим све што ми они кажу, овај ми човек 

шапће, овамо Асмир Татаревић, шта, да кажем и ја сам то говорио, а они су писали и 

онда сам морао да потписујем те изјаве. То су изјаве које су биле у заробљеништву. 

После.... 

 

Председник већа: Да ли сте те изјаве некада касније видели у неком поступку у 

неком предмету који се водио? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, јесам, видео у Брчком у суду су 

приказивали и те изјавве, али сам ја се изјаснио да су те изјаве из логора Маоче и 

Рахића. Тако да су они хтели да са тим изјавама да ја прихватим те изјаве. Ја сам знао 
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сваку изјаву коју сам дао горе. Рекао сам да то није истина и да сам то присилно, те 

изјаве које сам присилно дао, ја нисам хтео да прихватим на суду у Брчком. 

 

Председник већа: Добро и обзиром да се овде суди оптуженом Осману 

Османовићу да ли је он био присутан приликом давања неке од тих Ваших изјава под 

принудом? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, Осман Османовић је био један од 

инспектора горе, не знам ја ни данас-дан, ја сам рекао и у прошлим изјавама да ја не 

знам да ли је он био управник или није, ко је био управник, то је било скривено од нас. 

Осман Османовић је шетао поред, поред као што Ви сада седите... 

 

Председник већа: Добро, то сте Ви испричали детаљно и можда ћемо Вам 

поставити касније питање да то детаљно објасните. Сада је било питање браниоца, а ја 

сам само као председник већа обзиром да могу у било које време да поставим питање 

ради разјашњења чињеница, питала сам да се ово појасни. Изволите, браниоче, даље. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја чекам да ми одговори сведок на постављено питање, 

односно да му дозволите да одговори на моје питање. 

 

Председник већа: Јесте, рекао је, давао је исказ. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не, није одговорио. Моје питање је било, када је први 

пут давао изјаву о дешавањима у Горњем Рахићу у логору након размене? 

 

Председник већа: Да ли мислите пред судским органима, пред државним 

органима у неком судском поступку? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја имам, знам када је давао, али да видим да ли сведок... 

 

Председник већа: Само мало, браниоче, Ви сте непрецизни и непрецизно сте 

поставили питање, па не можете онда да будете увређени што Вас прекидамо.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Судија... 

 

Председник већа: Само моменат. Морате да питате, Ви сте питали када је давао 

изјаву, он је мислио да се ради о изјавама које је дао док је био у логору. Ако мислите 

на изјаве у судским поступцима, онда тако и питајте. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Моје питање мислим да је врло јасно, а Ви одлучите да 

ли је јасно, односно да ли ћете га дозволити или не. Када је први пут и коме давао 

изјаву у вези дешавања у логору Горњи Рахић у периоду обухваћеном оптужницом, а 

након размене? 

 

Председник већа: Добро, након размене, када сте први пут дали изјаву? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Е сада. Да Вам кажем, госпођо судија, 

1992. године када сам изашао из логора, да ли сам дао пре изјаву у СУП у Брчком или 

у Бијељини, не знам тачно да ли сам тачно, значи давао сам изјаву и у Брчком и у 
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Бијељини. Али то је прошло много година и ја се исто тако не сећам датума, али јесам 

давао изјаве. 

 

Председник већа: Пред којим органима? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Било је у СУП и било је и у суду изјава 

неких и у Бијељини и у Брчком. У суду сам давао, имао сам суђења више, много људи. 

Значи није ту био само, није било суђења Осману и онда нисам имао, нисам имао шта 

да кажем о њему тада када није њему суђено. А било је о Асмиру Татаревићу, било је о 

Пељти Менсуру, било је о много њих који су били, да Вам не набрајам. 

 

Председник већа: Они су били оптужени, је ли тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: А Осман Османовић није био оптужен ни у једном поступку 

који се водио пред државним органима у Босни и Херцеговини? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Није, није било још, значи није био још 

оптужен, значи да је био оптужен, вероватно би ме позвали, звали и шта ја знам. Он 

није излазио у Брчко на суд. 

 

Председник већа: Добро, а да ли можете оквирно, приближно да се сетите, када 

сте прву изјаву дали по размени, као што је питао бранилац, када сте дали ту изјаву? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Само знам да је 1992. године била, али ја се 

стварно не сећам датума. 

 

Председник већа: Добро. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Јер то је прошло много година, како бих се 

сетио. Колико то има, тридесет година. 

 

Председник већа: Добро, изволите браниоче даље. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Изјава која је задржана у спису коју је тужилац 

предложио да буде изведен, односно којег је приложио уз оптужницу, налази се изјава 

од 02.09.1992. године дату у Бијељини, Центру Служби безбедности где нисте 

помињали Османа у било каквом лошем контексту. Да ли је то тачно? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Није ме нико у вези њега питао.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Али сте га помињали, а није Вас питао. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Председнице, ја се извињавам, то није 

ушло, нисте одлучили о томе да ли ћете тај доказ извести. 

 

Председник већа: Стоји, браниоче, нисмо одлучили али да не бисмо позивали, 

размишљам управо, тужиоче, размишљам управо о томе, да ли дозволити ово питање 

или не, али обзиром да не бисмо само због тог питања накнадно опет позивали сведока, 
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ево нека пита и сведок ће дати одговор, а то да ли ћемо извести тај доказ или не, то 

ћемо одлучити накнадно. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Дакле, помињали сте у тим изјавама Османа 

Османовића, али не у негативном контексту. Да ли је то тачно? 

 

Председник већа: Можете ли да преформулишете питање, не у негативном. То 

је Ваш закључак. Можете да га питате, у ком сте контексту помињали Османа 

Османовића? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте сећате у ком контексту сте помињали, ево да 

послушам судију? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Нисам га ја сигурно у добром спомињао, 

зато што знам да је он био инспектор горе и да је наређивао да нас туку, да нас муче и 

гледао сам очима својим кога је лично он тукао. Значи, не могу, не могу ништа о њему 

да кажем. Нисам сигурно добро рекао, у то сам сигуран. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Рекли сте да је он испитивао, али да он није тукао. Је ли 

тачно? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Председнице, ја се извињавам. 

 

Председник већа: Молим Вас. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Значи не може се предочавати садржина 

службене белешке или неки, мислим то је потпуно... 

 

Председник већа: Седите, тужиоче, управо сам то хтела да кажем. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Извињавам се. 

 

Председник већа: Претекнете ме увек. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Само мало, ево ја ћу... 

 

Председник већа: Браниоче, рекла сам мало пре, не треба да понављам, немојте 

предочавати те исказе јер те нисмо извели на главном претресу. Могли сте да питате, 

да ли је помињао Османа Османовића, у ком контексту га је помињао, али да 

предочавате оно што је рекао и те закључке да ли у позитивном или у негативном, 

уздржите се од тога. Уколико то буде било неопходно и уколико одлучимо да изведемо 

те доказе, ми ћемо звати поново сведока оштећеног Васиљка Тодића. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Осман Османовић ме је ударио једанпут 

шамаром и ја сам пао на сто главом и то је све што ме је он ударио. Значи, остали су ме 

тукли више, нормално, ја нећу да лажем. 

 

Председник већа: Добро, то причате оно што сте већ рекли у Вашем исказу, је 

ли тако, на то мислите? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, да. 

 

Председник већа: Добро. Изволите, бранилче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте 1995. године пред Основним судом у Брчком 

учествовали у неком поступку везано за утврђивање ратних злочина у том периоду? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Учествовао сам. Ја сам мало пре рекао у 

више, ја сам стално у Брчком по суду као сведок. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Говорим у 95. години 1995. години, дакле пре него што 

је, пре Дејтона. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Али не знам у вези кога, ја сам ишао у вези 

многих људи на суд и не знам. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ово није било у вези било кога, него ишли сте на суд јер 

се водио против да кажем непознатог починиоца, када сте причали уопште о свим 

дешавањима у логору. Да ли се сећате тога? 

 

Председник већа: Само. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја сам ишао на суд, добивао сам позив у 

вези сваког човека који је оптужен и који је позван на суд и ја сам. 

 

Председник већа: У вези ових догађаја? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тако је, тако је. 

 

Председник већа: У Горњем Рахићу, је ли тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тако је. 

 

Председник већа: Добро. Изволите даље, браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се сећате након 1995. године, када сте први пут 

учествовали у неком кривичном поступку везано за та дешавања? 

 

Председник већа: Браниоче, рекао је да се не сећа по датумима, по годинама. 

Немојмо покушавати на силу да извлачимо чињенице. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли ми забрањујете питање? 

 

Председник већа: Поставите питање, рекао је да се не сећа. Можете следеће 

питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Дакле, да ли сте одлучили о мом питању за 2004. 

годину? 

 

Председник већа: Одбија се одговор на то питање. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Одбија се одговор. 

 

Председник већа: Зато што се већ изјаснио да не може да се сети по датумима и 

годинама када је учествовао у судским поступцима. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се сећате, када сте први пут уопште помињали 

Османа Османовића? 

 

Председник већа: Ево, на то питање можете да одговорите. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, ја се не сећам по датумима. Ја сам 

рекао како би се сетио, али погледајте мало ову слику да буде мало јаснија и Вама. Ево 

погледајте и Ви како сам ја изгледао тада и шта су мени радили. Значи ја сам сечен 

ножем, боли су ме шилима, секли су ме ножем. Ово ми је подробљено, кости су ми 

здробљене, ево видите какав ми је нос, уста су ми полупана, ребра су ми поломљена, 

обадве ноге, ова рука, ако хоћете да скинем да Вам покажем, погледајте ову руку моју, 

да је ломљена. Значи, учествовао је господин Осман је учествовао као инспектор и 

наређивао људима да ме туку. Једанпут ме је он ударио и то је то што, ја значи 

говорим, не говорим ја овде на немачком језику, него сам објашњавао Вам да бих Вам 

доказао да знате да је то истина. Ја нисам дошао да лажем овде. 

 

Председник већа: Молим Вас, не доказујете ништа браниоцу, зна се његова 

улога да пружа стручну помоћ оптуженом.  Ви сте овде само да изнесете чињенице 

које су Вам познате, како сте и упозорени пре него што сте дали Ваш исказ. Бранилац 

има право да поставља и сугестивна питања у унакрсном испитивању. Ви ћете 

одговорити на оно чега се сећате, а суд ће одлучити која ће питања дозволити. 

Изволите, браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Моје питање је било, када је први пут у неком судском 

поступку поменуо име Османа Османовића? 

 

Председник већа: Рекао је, браниоче, да се не сећа година, да се не сећа 

датума... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: То је тридесет година и ја се не сећам 

датума. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Где, пред којим судом? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Пред којим судом? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, вероватно да сам, овај... 

 

Председник већа: Да ли можете поуздано да се сетите или не? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, вероватно да сам у Брчком, било је 

више суђења, то је да сам помињао, али овај, није нигде друго било суђење, него овде и 

у Брчком. 
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Председник већа: Добро. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Нисам ишао нигде друго на суђење. 

 

Председник већа: Можете следеће питање. 

 

 Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли ћемо се сложити да никада нисте поменули име 

Османа Османовића на било којем суђењу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Није ме нико питао за Османа Османовића. 

Значи, чим су ме питали, ја сам, није ме нико питао ни за Бошка Димитрића, они су га 

убили па сам га ја замотавао у најлон и закопао. Никада ме нико није питао, зато ево 

сада Вама кажем да је то. Али још ме нико није питао за тог човека. Значи, исто тако. 

 

Председник већа: Добро, кажете није Вас нико питао. А у питању су били 

поступци, кривични поступци који су се водили против неких одговорних лица који су 

били инспектори у логору у Горњем Рахићу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Ко је био, да ли се сећате имена? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Значи... 

 

Председник већа:у Против кога су се водили постуци? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Био је Галиб Хаџић, Осман Османовић, 

Нијаз... 

 

Председник већа: Не,не, против кога су се водили ти поступци у којима сте Ви 

саслушавани као сведок? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, ја не разумем, опет нисам разумео 

питање. 

 

Председник већа: Ко је био окривљени у тим поступцима где сте Ви пред тим 

судовима давали исказе? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, било је окривљених више њих. Значи 

био је Менсур Пељто, где га је бранио адвокат Коњић, где никада се није десило да, а 

то се мени десило, да неко потпуно го без, да извинете и гаћице су ми скинули и све, да 

ми вештаче у суду пред шеснаест људи, било је девојчица које би ми могле бити унуке, 

ја сам морао да се скинем потпуно го, зато што је господин исламске вероисповести 

био судија и наредио ми да се морам потпуно скинути го. Па, да ли то негде има у 

свету? 

 

Председник већа: Нема. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја мислим да нема. 
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Председник већа: Против кога се водио поступак, ко је био окривљени? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Био је оптужени Менсур, овај Менсур 

Пељто, а бранио га је тај адвокат Коњић. 

 

Председник већа: Добро, а да ли је неко у том поступку уопште помињао у 

било каквом својству овде присутног оптуженог Османа Османовића? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, помињао се он од више сведока, нисам 

сам ја био, али овај, мене, мене када су питали... 

 

Председник већа: Добро, кажете помињан је од више сведока. Ако га је више 

сведока помињало, зашто га нисте Ви поменули?  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, нисам га помињао, шта ја знам, тај 

један шамар који је он мени ударио, ја једноставно нисам, видео сам да је он наређивао 

и све то. Али много тежих удараца сам имао рецимо звани Гале, тај Галиб Хаџић, па 

онда Хазим Мујкић, па онда Асмир Татаревић и то који су ме стално тукли. Он стварно 

није, он је мене једанпут ошамарио, то сам рекао и први и други пут и сад Вам кажем, 

није ме, он ме није тукао, али јесте наређивао, оно што сам ја видео, то говорим. 

 

Председник већа: Добро. Да ли је, да ли сте били учесник неког поступка где је 

био у својству сведока Осман Османовић? Да ли сте се сретали са њим у неким од тих 

поступака? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Е, опет нисам разумео. 

 

Председник већа: Да ли сте Ви били сведок у  неком судском поступку где је 

сведок био и Осман Османовић? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, нисам био, не знам да је он био. 

 

Председник већа: Не сећате се? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Добро, дакле, можемо да закључимо, да Ви нисте тада 

помињали Османа Османовића само зато јер Вам је он ударио тај један шамар? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Један ми је шамар ударио и то је. Ја не 

могу да кажем да је он мене лично тукао, није. Ја сам то рекао, помињао и први пут и 

други пут и опет кажем сад, да је то... 

 

Председник већа: Да ли сте се плашили Османа Османовића, имајући у виду 

које је он функције обављао у Вашем граду и уопште у Босни и Херцеговини? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Јесам, био је у Управи прихода и увек ме је 

гледао попреко и не знам, нисмо се никада поздрављали, нити бих га поздравио због 

тог шамара. Једноставно ме је понизио и он ти је увек поносан био, сав важан. 
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Председник већа: Како мислите важан? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, сав је био, као сав важан је био. Његов 

брат којег ја познајем, он је много бољи човек и много, много другачији.  

 

Председник већа: Шта је радио у његов брат за време оружаног сукоба, да ли 

се сећате? Да ли је он био припадник? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Његов брат је овај, био новинар пре рата, а 

горе у заробљеништву где сам ја био, он је обављао, не знам које послове је обављао, 

учествовао је у мојој размени када сам ја размењиван, учествовао је и био је коректан, 

не могу да кажем да је био лош према мени. Учествовао је у тој мојој размени. После 

тога сам  сазнао да је он побегао из Горњег Рахића за Америку, Аустралију, не  знам. 

 

Председник већа: Зашто је побегао да ли Вам је познато? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Од кога сте то чули да је побегао? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, чуо сам од комшије којег лично њега 

познаје. 

 

Председник већа: А да ли сте чули зашто? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, не знам, зашто не знам. 

 

Председник већа: Добро, изволите даље, браниоче. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Вероватно није му добро било па је... 

 

Председник већа: Добро, изволите даље. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте сведочили у предмету окривљеног Татаревић 

Асмира? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Јесам. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте сведочили у предмету окривљеног Омазић 

Армина? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Јесам. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте сведочили у предмету Салијевић Нермин? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Салијевић Нермин? Јесам. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте, то сте рекли, Пељто Менсур сте учествовали, 

је ли тако? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, да. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: У предмету Ахмедбашић Мирсад? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Јесам. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте учествовали у предмету Хаџић Галиба? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Јесам. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте учествовали у предмету Хоџић Нијаз? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Јесам. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте учествовали у предмету Салај Реџепа? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Звани Шок, да. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато од ових два, три, четири, пет, шест, 

седам, осам лица, колико их је осуђено због Ваших мука које сте  преживели тамо? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Знам, осуђени су четворица. 

 

Председник већа: Ко је осуђен, можете да се изјасните, да ли Вам је познато? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Осуђен је Галиб Хаџић, Асмир Татаревић, 

осуђен је овај звали су га Говедар што га је сада поменуо, не могу да се сетим, то је... 

 

Председник већа: Добро, а да ли Вам је познато, да ли су они осуђени управо за 

дешавања у овом логору у Горњем Рахићу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Они су осуђени не због мене само, него су 

осуђени због других и осуђени су, Нијаз се звао, Хоџић, Нијаз Хоџић.  

 

Председник већа: А да ли Вам је познато, због којих догађаја су осуђени? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, ја сам са њима излазио више, излазили 

су и други сведоци, да ли је то само због мене, не знам, да ли је и због других, али 

знам... 

 

Председник већа: Не знате да ли су, за који су догађај осуђени, да ли за 

догађаје у овом логору на локалитету Расадник у Горњем Рахићу или због неких 

других догађаја? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не, не, због ових догађаја што су радили у 

Рахићу, то због тога су осуђени. 

 

Председник већа: Сви осуђени? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Добро.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Били су на издржавању казне у Орашју. То 

знам. 

 

Председник већа: Изволите даље, браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Моје питање је, да ли Вам је познато управо за Ваше 

злостављање, да ли је неко осуђен? 

 

Председник већа: Ја мислим да је рекао да није. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, вероватно ја кажем, ја сам мало  пре 

објаснио, Ви сада мене поново питате. Они су осуђени због мене, а било је и других 

сведока, а не знам сада да ли су они само због мене осуђени и да ли су били, били су 

испитивани и други сведоци. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Дакле, ова четворица су и због Вас осуђени? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: И због мене. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли је неко од ове осморице, ослобођен одговорности 

за Ваше премлаћивање, за Ваше муке, да Ви то знате? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, не знам, ослобођен је тај један кога сам 

ја видео на суду. Рекао сам да ме није тукао и да не знам човека. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте учествовали у предмету и да ли уопште знате 

да ли је био такав предмет у суду у Брчком против Хазима Мујкића? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Хазим Мујкић је  није био, за њега још није 

било оптужница, али можда ће да буде. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Како то да сте Хазима Мујкића помињали на свим тим 

суђењима, а Османа Османовића ни на једном? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, има он, помињао сам ја и Османа, 

сигурно мора да буде негде у некој оптужници да ме је ошамарио и ништа више, то сам 

рекао. 

 

Председник већа: Добро, а да ли су Вас питали у неком од тих предмета о 

поступању оптуженог Османа Османовића у односу на остале, остала лица који су 

били притвореници у овом логору у време када сте Ви тада тамо били? Рецимо у 

односу на Симића, у односу, о којима сте се Ви изјашњавали у Вашем исказу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. Раду Симића сам познавао, Миленка 

Радушића и Раду Симића лично сам видео када их је Осман тукао, и једног и другог. 
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Председник већа: Добро. А да ли Вас је то неко питао у тим предметима тамо 

који су се водили у Босни? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тамо у Брчком? 

 

Председник већа: Да. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, нису ме питали у вези тога, овај, увек 

када сам пошао нешто да кажем, онда ми кажу, само оно што те питамо то мораш да 

кажеш. 

 

Председник већа: Дакле, Ви сте хтели тамо да се изјасните и о њиховом 

поступању у односу на Рада Симића и .. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тамо је госпођо судија, тамо је потпуно 

другачије суђење. Значи, када ја хоћу нешто да објасним, они мени кажу, само оно што 

те питам одговори и немаш право ништа друго да причаш. 

 

Председник већа: Није Вам дата могућност да се неометано изјасните као што 

смо Вас ми питали на претресу да се изјасните? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не, уопште, уопште, само што они мене 

питају, имаш право одговор тај да даш, немам право ништа додатно. 

 

Председник већа: Ништа у слободном излагању? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не. Значи, било је овај, строго да морам 

само да кажем што судија пита и то одговорим. Значи, ја не могу ништа, хтео сам да 

кажем многе ствари још и нисмо Вас питали, само што Вас питамо морате то 

одговорити и нису ми дали уопште да објашњавам. 

 

Председник већа: И то је био разлог због чега Ви нисте причали оно што сте 

видели, како је Осман Османовић поступао према осталим притвореним лицима, 

између осталих, Миленку Радошићу, Раду Симићу је ли тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Значи, у више наврата сам хтео да кажем у 

Брчком на суду али Вам опет подвлачим да нисам могао, чим поменем неког од тих 

мојих другова који су били са мном, ја сам био прекинут, нису ми дали да причам. 

Значи могао сам само да кажем нешто што је у вези мене, а ништа у вези другог. 

 

Председник већа: Добро. Ево овде ћете на овом претресу... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ако ме они питају у вези неког, то сам 

одговорио. 

 

Председник већа: Детаљно да се изјасните. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: И то је то. 

 

Председник већа: Изволите, браниоче. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Судија, ова реченица мало пре, овај, упозорили сте 

сведока, дакле стављам примедбу на руковођење главним претресом.  

 

Председник већа: То ћете на крају, браниоче, када поставите сва питања и на 

крају претреса можете да кажете примедбе. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја бих Вас молио само да не стављате одговор сведоку у 

уста. 

 

Председник већа: Добро. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Молим Вас. 

 

Председник већа: Можете следеће питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: У исказу од 10.12.2019. године код тужиоца за ратне 

злочине навели сте да имате проблем са видом.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Какво је стање са видом било 1992. године? При  том не 

мислим на стање као последицу повреда које сте задобили. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не видим добро ни сад, сад сам баш 

заборавио наочаре у ауту и не видим, овај, не видим најбоље. Имам наочаре двоје, 

остали су ми у колима. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не, питам, 1992. године. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: 1992. године нисам добро видео, ишао сам, 

имам и налазе очном доктору због тога што су ми кости ове подробљене и вид ми је 

скроз слаб био. А не само вид, него све остало је било. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: У исказу код тужиоца за ратне злочине тврдите да не 

знате где је Осман Османовић радио пре рата. А пред овим судом 27.07.2020. године 

тврдите да га познајете од пре рата, да знате да је играо фудбал, да је радио у СУП.  

Када сте сазнали да је радио у СУП? 

 

 Председник већа: Добро, изјасните се детаљно, како познајете Османа 

Османовића и од када га познајете? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не, не, сада ћу Вам ја рећи. Па ја познајем 

Османа Османовића, то је један град мали, Брчко није велики град, ми смо се сви скоро 

познајемо се међусобно. И знао сам и њега и његовог брата, знао сам Осман 

Османовић је играо фудбал, то је тачно, пре рата је, сазнао сам да је радио пре рата у 

СУП-у, ја га нисам видео тамо, али сам сазнао да је радио, е у Управи прихода после 

рата је радио, виђао сам га стално. Чак је био и неки шеф тамо нешто. Е то Вам 

одговорно тврдим да је био неки шеф у Управи прихода и виђао сам га увек у граду, 
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када излази из Управе прихода, значи то је стари суд где је некада суд био, сада је то 

Управа прихода.  

 

Председник већа: Добро. Да ли сте га препознали након што сте лишени 

слободе тада када сте доведени на испитивање? Да ли сте одмах препознали Османа 

Османовића? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Како га не бих препознао, знам, знам га 

лично. Не може ме неко убедити неко кога ја не знам и таман да га нисам видео не 

знам колико, али знам хиљаду посто да је то тај човек. 

 

Председник већа: Изволите, браниоче, даље. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Хоћемо ли се сложити да сте код тужиоца за ратне 

злочине тврдили овако: „Мислим да је тамо главни био Гале, ја мислим да је он био 

управник“. Док сте пред овим судом 27.07. рекли да Вам је Осман Османовић изгледао 

као главни човек ту? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, једно време... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Шта је истина? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Једно време тачно је, Гале, значи Галиб 

Хаџић је био, па могло би се рећи да је био главни. Међутим, касније би могло бити да 

је Осман, пошто је Осман имао чак једну канцеларију посебно на спрату, на спрату, 

значи ту где је сада Црвени крст у тој згради, он је имао једну канцеларију и на спрату 

после тога, а ови су остали доле. Али ми је изгледало да је он, ја опет не тврдим сто 

посто да је он био управник, али ми је изгледало да је он неки шеф, пошто је шетао овај 

поред њих када сиђе доле, поред ових осталих тамо. 

 

Председник већа: Добро, да одмах разјаснимо.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Молим? 

 

Председник већа: Да одмах разјаснимо. Када већ дајете одговор на ово питање, 

када кажете, имао је канцеларију у згради коју сада користи Црвени крст, да ли је та 

канцеларија била у згради која се налази на локалитету Расадник или у центру Горњег 

Рахића? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Горњи Рахић у Расаднику, у кругу 

Расадника. Значи, где су нас тукли, испитивали, ту је та овај, има доле канцеларије где 

су заједничке, а има посебно степенице горе на спрату.  

 

Председник већа: Да ли су они сви ту проводили време и овде оптужени Осман 

Османовић или су долазили повремено у Расадник, а били у некој згради у центру 

Горњег Рахића?  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Они су проводили време ту и доводили ове 

специјалце које сам ја помињао што су тукли и мене и остале, ту је била, ту смо били 
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тучени и у доњем спрату. А у горњем спрату је био Галиб Хаџић горе, раније. После је 

био Осман Османовић у тој канцеларији горе.  

 

Председник већа: А где је био Галиб? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Галиб је после доле био, у доњој тој 

канцеларији. 

 

Председник већа: И Ви по томе закључујете да је он? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: По томе претпостављам, али опет ја Вам 

кажем, не тврдим да... 

 

Председник већа: Немате поуздана сазнања, ко је био главни? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, не знам. 

 

Председник већа: Добро. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: То искрено кажем, нисам сто-посто 

сигуран да ли је то, само знам да је то тако било. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Записник који, могу даље? 

 

Председник већа: Може, може. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Који се налази пред судом, Ви тврдите у предмету који 

је тужилац приложио уз оптужницу, Ви тврдите да је, како кажете, „Гале је био главни 

инспектор, све наредбе су ишле од њега, то сам лично више пута чуо, сваки пут када су 

нас изводили на ископавање граната, речено нам је, Гале је наредио или је Гале лично 

нас изводио“? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Значи опет... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Је ли то тачно? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Опет Вам понављам, једно време је био 

Гале главни, али после је Гале био у доњем спрату стално, а Осман је имао канцеларију 

као сада на овој страни и пењао се на спрат горе, на спрату је била канцеларија. 

 

Председник већа: Само моменат. Пре него што поставите следеће питање, члан 

већа тражи паузу од два минута. 

 

У 15,24 одређује се пауза у трајању од два минута.  

 

Да ли Вам је потребно да седнете? Уколико Вам је тешко да стојите, не знам 

када сте допутовали, можете да седнете. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Нисам Вас добро чуо, пошто ја не чујем 

добро. 
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Председник већа: Кажем, да ли Вам је отежано да стојите тако дуго? Уколико 

је потребно да седнете, можемо да Вам омогућимо. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Нема проблема, могу и да стојим. Мало ме 

ноге боле, али никакав проблем, не морам да седим. 

 

Председник већа: Добро. Изволите, браниоче. 

 

У 15,26 часова наставља се главни претрес. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: На испитивању код тужиоца за ратне злочине тврдите 

везано за прво испитивање на Окрајцима, кажете да том испитивању присуствује Галиб 

Хаџић, Хазим Мујкић, Асмир Татаревић и Осман Османовић. Дакле, четири лица и Ви 

пети. 27.07. пред овим судом тврдите да је испитивању присуствовало пет лица, кажете 

било је њих пет и ја шести. Док сте у Суду  у Брчком у овом предмету који се овде 

налази, тврдили да је ту Хазим Мујкић, Гале, присећате се још једног лица, а да су на 

вратима Асмир Татаревић, Шуми и Кобра. Шта је тачно? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Е сада се  ја противим овом делу који се 

односи на оно што нисмо увели у списе.  

 

Председник већа: Немојте, браниоче, већ сам рекла, немојте постављати и 

предочавати оно што није извдено. Како предочавате нешто што није доказ? Не може 

да буде доказ док суд не донесе одлуку да се изведе. Постåвљајте Ваша питања у 

складу са до сада изведеним доказима и предочавајте те изведене доказе, али немојте 

оне који нису.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Судија, Ви само ускратите одговор на то питање и 

готово. 

 

Председник већа: У праву је тужилац са примедбом. Можете да 

преформулишете питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Моје питање је, дакле, шта је тачно од овога? 

 

Председник већа: Па, немојте да постављате, немојте да предочавате. Одбија се 

одговор на то питање. Можете следеће. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Молим да о томе одлучи веће.  

 

Председник већа: Добро. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: И образложење због чега се одбија то  питање. 

 

Председник већа: На захтев браниоца оптуженог веће је донело одлуку  

 

ОДБИЈА СЕ одговор на претходно питање браниоца оптуженог. 

 

Изволите даље. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли можете да опишете ситуацију у којој сте доведени 

у ту просторију где сте први пут испитивани? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. Доведен у Окрајци се зову, Горњи 

Рахић, комора за сазревање воћа, значи то су била, то је била зграда затвореног типа, 

комора. Када Вам кажем комора, онда је то дан и ноћ, нема дана. Значи, само ноћ. Када 

уђете у ту комору, затворе се она дихтована врата и ту смо проводили време и била је 

само нешто је то около као неким лимом урађено, па је неко пробио на једном месту 

као неки ексерчић мали, као да је пробио и ту смо знали када је дан и ноћ, мало 

светлости је било на том. То су били ужасни услови, имали смо.... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Судија, дозвлите да прекинем сведока. 

 

Председник већа: Поставили сте питање, нека одговори.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја бих молио да одговара на моје питање. 

 

Председник већа: Ту сам ја, браниоче, да руководим поступком, немојте Ви. 

Поставили сте питање, он ће одговорити. Уколико се његов одговор не односи на 

постављено питање, ја ћу усмерити сведока. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не односи се на постављено питање. 

 

Председник већа: Па, то је Ваше мишљење, не мора да значи да је тако. 

Изволите. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Имали смо... Ја морам одговороти 

комплетно на питање. Имали смо ужасне услове, нисмо имали пресвлача 83 дана ја се 

нисам пресвукао. Имали смо да извинете за, када хоћемо у тоалет, имали смо канту и 

за малу и за велику нужду. 

 

Председник већа: Добро, то се дешавало након, што сте већ доведени. Питање 

браниоца се односило на тај Ваш први, када сте дошли, сам почетак Вашег хапшења. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: На сам почетак, на сам почетак сам 

доведен у зграду где је сада фабрика „Биљана“, чајеви где се производе. Ту сам 

доведен... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Окрајци. 

 

Председник већа: То је оно што смо видели на прошлом претресу када смо 

изводили писане доказе. Је ли тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ово није, ово није комора, ово је тек први 

пут када су ме довели. Значи, довели су ме у ту фабрику „Биљaна“. 

 

Председник већа: Која се налази где? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Она се налази мало пре, није, није на тим 

Окрајцима у близини, није далеко одатле. То је фабрика чајева. Значи и сада то ради 
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као чајеви се производе. Ту су ме довели и ту су ме, овај, па немам појма, неки људи, 

знам да је овај после Асмир Татаревић се фалио да ме је он први тукао, да ће ме убити, 

да ово, да оно. 

 

Председник већа: Дакле, они су Вас одвели у неку просторију која се налази у 

тој фабрици чајева.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, тако је, али су ме одвели... 

 

Председник већа: Да ли знате чему је служила тада та зграда фабрике „Чајева“, 

да ли је ту била војска, полиција? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Била је, била је војска тада, шта ја знам, ти 

неки специјалци, војска и да ли је била и полиција. Могуће, било је и разних 

униформи, да Вам кажем. 

 

Председник већа: Пре него што сте доведени, Ви нисте о томе имали никаква 

сазнања? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја сам био у тој комори у једном шпајзу где 

остављају чистачице... 

 

Председник већа: Само моменат Ви то причате, када кажете комора, Ви 

мислите на Расадник, је ли тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не, то је прво где сам доведен, Расадник. 

 

Председник већа: Прво где сте доведени? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Добро.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не Расадник, „Биљана“ Маоча, та фабрика, 

ту господин мене пита, где сам прво доведен? 

 

Председник већа: Да. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Значи, прво сам доведен у ту фабрику 

„Биљану“ и ту сам овај, претучен, скинули су са мене све, дали су неку прљаву... 

 

Председник већа: Ко Вас је тукао? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ту су ме овај, неке прљаве кошуље и 

нешто и ја нисам хтео, пошто су ме већ једанпут пресвукли пре тога, бацали су све 

нешто прљаво. 

 

Председник већа: А где су Вас пре тога пресвукли, када кажете, Ви сте 

ухапшени и доведени тамо? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја сам ухапшен, ја сам ухапшен... 

 

Председник већа: 03. јуна 1992. године сте рекли? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: 1992., 03. јуна, да. 

 

Председник већа: Да. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ухапшен сам „04. јули“ према путу 

Диздаруша се зове.  И одведен сам ресторан „Панорама“ се звао. 

 

Председник већа: Добро. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Значи, ту први пут су ме ту претукли и ту 

су ми исто неко скинули са мене одећу и обукли ми другу одећу,  исто прљаво нешто. 

Е онда су ме одвели у ту „Биљану“ Маочу. То је, ту су ме... 

 

Председник већа: То је логор „Маоча“ је ли тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, није то је фабрика била и ту је било 

неки специјалци су нешто ту били неки, немам појма и ту је било неких и жена и 

нешто су као још радили, немам појма, нешто је било. 

 

Председник већа: Ви сте се о томе изјашњавали пред тужиоцем за ратне 

злочине и рекли сте да сте ту провели два до три днаа. Да ли је то било тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ту сам био, е то је у „Биљни“ тој. Е онда не 

знам, ја сам био онесвешћен, ја не знам тачно колико сам провео ту. 

 

 Председник већа: Добро. Ја претпостављам да Вас је бранилац питао за место 

и за поступање према Вама први пут када сте ухапшени, па када сте доведени на 

одређену локацију. Дакле, то је била кафана „Панорама“, како сте сада рекли? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Кафана „Панорама“. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не, није то бранилац питао. 

 

Председник већа: Да ли сте ту били претучени? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ту су ме претукли и обукли ми то. 

 

Председник већа: Ко Вас је претукао? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: То прљаво све што је било, неке панталоне 

старе прљаве, кошуља је била црна, плаве мало боје види се, али скроз је црна и крагна 

и све. И онда су ме одвезли одатле у ту „Биљану“. У тој „Биљани“... 

 

Председник већа: Добро, Ви сте навели: „Ту су били црнокошуљаши и 

специјалци“. Шта мислите када кажете црнокошуљаши? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, били су црнокошуљаши, ови који су, 

што сам их раније упознао. Они су ме тукли после у том Расаднику где сам после, то је 

значи на... 

 

Председник већа: А које су то формације црнокошуљаши? Ко су ти људи, 

којим јединицама су припадали? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: То су били парагини људи, припадници 

„Парагини“, био је Кобра, Шок. 

 

Председник већа: То су хрватске војне јединице? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Хрватска војска која је дошла да овај, тај 

Шок је био неки из Македоније, не знам неки Албанац из Македоније, а овај Кобра је 

био, не знам одакле је био. Они су се потукли, Хрвати и Муслимани између себе и тај 

Кобра је погинуо гпре, њега су убили. 

 

Председник већа: То је касније било претпостављам? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: То је касније било, да. 

 

Председник већа: Када су се потукли. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Е сада одатле, у том Расаднику сам био 

завезан за неку сталажу где чистачице остављају ону... 

 

Председник већа: Ја мислим да се питање браниоца није односило на Расадник, 

него то прво Ваше довођење, то место где сте први пут испитивани након што сте 

ухапшени 03. јуна 1992. године.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ако дозволите да кажем реченицу, да не морате да 

нагађате.  

 

Председник већа: Не нагађам, браниоче, упозоравам Вас да се пристојно 

понашате пред судом, да не вређате ово веће. Уколико наставите тако да се понашате, 

бићете кажњени. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Употребили сте термин „претпостављам“. Нема разлога 

да претпостављате. 

 

Председник већа: Не можете, само моменат, не можете судском већу да кажете 

нагађате, то је увреда суда. И због те увреде знате и сами, Закон о кривичном поступку 

прописује новчано кажњавање. Ја ништа не нагађам, ја предочавам сведоку оно што је 

он рекао. Он је рекао када је ухапшен да је најпре одведен у кафану „Панорама“ пре 

Маоче где је претучен од стране црнокошуљаша и специјалаца.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Ви сте поставили питање први пут када је ухапшен, где је 

одледен и ко га је испитивао и он се о томе изјаснио. Молим Вас... 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Његово прво испитивање у Окрајцима, врло јасно сам 

рекао? 

 

Председник већа: Није тачно, нисте поставили у Окрајцима, него сте рекли 

након хапшења. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Знам да сте рекли моје прво испитивање и 

хапшење. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: У Окрајцима? 

 

Председник већа: А прво може да се изјасни, ево изјасните се, Ваше прво 

испитивање у Окрајцима? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли могу да довршим питање онда? Да ли ми 

дозвољавате да довршим питање? 

 

Председник већа: Добро, да ли је то следеће питање или наставак овог 

претходног? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Није наставак, то је оно питање на које не одговара 

упорно већ пет минута.  

 

Председник већа: Немојте то, немате потребе за тим. Довршите Ваше питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Претходило је питање које сте ми забранили, везано за 

прво испитивање, ко је присуствовао првом испитивању на Окрајцима у тој 

просторији. Следеће питање је било, ко Вас је и на који начин довео  у ту просторију? 

Говорим о првом испитивању на Окрајцима за које сте касније испричали да Вас је 

Осман тада ошамарио? Значи, ко Вас је довео у ту просторију и на који начин? 

 

Председник већа: Изволите, можете да се изјасните на ово питање.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Мене је довео, довели, кажем Вам ја, било 

је разних униформи, били су ти специјалци који су ме довели у, из те, ја морам опет 

редом да причам, јер видим да ме господин адвокат наводи на то.  

 

 Председник већа: Ако Вам је лакше, можете редом. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Редом ћу и причати. Одатле из те „Биљане“ 

сам одведен у те Окрајке у комору за сазревање воћа. У тој комори сам провео ... 

 

Председник већа: Само моменат да разјаснимо. Окрајци и Расадник, мислите 

на једно те исто? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Окрајци и Расадник јесу исто, али 

„Биљана“ ова фабрика није исто. Значи, из те фабрике... 
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Председник већа: Добро, а Окрајци и Расадник? Када кажете, бранилац каже 

Окрајци, у оптужници пише Расадник, то је једно те исто, је ли тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Једно те исто, тако је. 

 

Председник већа: Изволите даље. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Из те „Биљане“ Маоче су ме одвели у те 

Окрајке у комору и из те коморе ти специјалци који су ме довели, не знам ја ко ме је 

довео, нисам ја ни био свестан, пошто сам ја већ у „Биљни“ када су ми одвезали руке, 

био сам свезан руке и ноге, када су ми одвезали руке и ноге и овај пустили ме, ја сам 

доле већ лежао, нашао сам комад стакла и одсекао вене, ево видите, одсекао сам вене, 

јер ми је то било већ и превише и болова и жедан и гладан... 

 

Председник већа: Ви сте то детаљно описали у Вашем исказу. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Једноставно сам највише волео да 

прекинем живот, јер је мучење то, видео сам, заклињали су се у све да ће ме убити и 

онда сам пребачен тако у ту комору. У комори је дошао доктор, доктор, знао сам му и 

име, видиш сада сам овај заборавио, знао сам га лично, он ми је то ушио и дао ми је 

крадом неке таблете, рекао ми је да то морам пити, али да то не види нико. Ако буду 

видели да ће ми отети. И онда сам сакривао те таблете, био је неки блок мало накрњен, 

па сам стављао у тај блок, овај, те таблетице које ми је дао да не бих добио тровање, 

пио сам те табелте. Е одатле су почела испитивања када сам се ја мало опоравио, таман 

сам мало себи дошао, одатле су ме одвели у, то је значи, није ту где сам у том 

Расаднику у комори, него од те коморе, па не знам ја тачно колико, није то далеко, 

близу је зграда, где је сада зграда Црвеног крста. 

 

Председник већа: Близу зграде где су седели инспектори који су... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, ту су значи у доњем спрату били смо ту 

тучени, испитивани,  један по један и ту сам, овај, одатле ... 

 

Председник већа: Добро, изволите браниоче даље. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ко Вас је и на који начин довео у ту просторију на то 

испитивање? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја сам мало пре рекао да стварно не знам, 

да сам био онесвешћен и да сам био одсечених вена. Довели су ме вероватно ти 

специјалци који су ме и тукли, они су ме и убацили ту, ја немам појма. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се сећате, кога сте затекли у тој просторији? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, сећам се после ко је био када сам 

дошао к себи у тој просторији.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ко је био? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, био је Радо Симић, био је ... 
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Председник већа: Браниоче, он је то све, само моменат, он је све навео, да се не 

понављамо, постављањем питања ради давања одговора на оно што се он детаљно 

изјаснио. Он се на записнику о испитивању пред ТРЗ 10.12.2019. године детаљно 

изјаснио по његовом доласку да је затекао десет заробљених људи, навео је све тачно 

ко је био, па нема потребе да поново то све понављамо. Питајте оно што није јасно и 

што треба да се разјасни. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Моје питање се односи на просторију у којој је 

испитиван, дакле везано за разлике у казивању. 27.07. овде и 10.12. пред тужиоцем. 

 

Председник већа: Добро. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Када је рекао да су четири човека била присутна у тој 

просторији, а овде рекао пет. Мене сада занима.... 

 

Председник већа: Добро, само моменат. Дакле, морате бити само мало 

конкретнији. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Господин је мене питао ко је био у комори. 

 

Председник већа: Само моменат. Морате бити само мало конкретнији. Требали 

сте да поставите питање ко је од лица која су вршила саслушање, јер ствара се заиста 

забуна где је кога затекао. Не може на тако непрецизно питање да Вам одговори. 

Дакле, бранилац пита, тада када сте доведени, кога сте препознали од тих службених 

лица која испитују или службених или како бисмо их назвали? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Али то је значи тамо где смо испитивани,  

али господин је, господин покушава мене да испровоцира, он мене пита, кога сам 

затекао у комори. Комора је друго,  а овамо је  канцеларија. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не. 

 

Председник већа: Сада је прецизирао, сада је прецизирао и верујте и ја сам то 

најпре помислила. Сада је прецизирао и рекао је кога сте од тих инспектора, како Ви 

кажете, који испитују... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Било кога. 

 

Председник већа: Кога сте затекли тамо? Ево каже било кога ту где сте 

испитивани? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Где сам испитиван, рекао сам овај и 

прошли пут и претпрошли пут и сада, значи ту је био, ту су били инспектори Хазим 

Мујкић, Осман Османовић, Галиб Хаџић, било је, било је више специјалаца, неки су 

били напољу, неки су били сакривени у, неке собице су биле тамо. Значи, никада ниси 

могао знати колико људи има ту, зато што неки су се и крили и ликови и шта ја знам, 

крили су... 
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Председник већа: Добро, а тада први пут када се испитујете на овој локацији 

Расадник или Окрајци, први пут, да ли се сећате, када сте први пут испитани након што 

сте доведени ту? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, не знам. 

 

Председник већа: Колико је прошло дана, дан, два или истог дана? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Прошло је, прошло је пар дана, зато што 

Вам кажем, ја сам био онесвешћен и ја не знам тачно ни који је дан био, ни који је 

датум, не могу да се сетим, зато што сам ја био изгубио сам крви доста и онда када сам 

отишао тамо, они су ме поново претукли. И како бих знао, не знам ја, овај, како бих 

знао који је датум и након колико дана, када се то мени учинило да ми је година. Не 

знам. 

 

Председник већа: Добро, изволите, браниоче, наредно питање.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли је у просторији било четири или пет људи, шта је 

тачно, оно што сте  рекли  у Тужилаштву или у овом суду? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Некада је било више људи, некада мање, 

зависи увек како када. Некада они изађу напоље и посматрају и говоре, заповедају. 

Када неко изађе да товари смеће да га изударају, када неко изађе да га испитују испред 

зграде, мораш да прислониш руке горе па те туку.  Па зависи како ко изађе од тих 

инспектора. Неки буду напољу, неки буду унутра, зависи како кад је било. Значи 

некада буде, остане њих унутра двојица, некада четворица, некада тројица, зависи. 

Никада није било исто. Значи некада је био овај од инспектора неко горе у тој 

канцеларији значи а у тој канцеларији је био само Гале и Осман. 

 

Председник већа: Добро, можете следеће питање, браниоче. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: А та канцеларија се налази на спрату. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Која је улога Хазима Мујкића у том Вашем првом 

испитивању? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Хазим Мујкић је исто тако био инспектор 

који је заповедао исто тако да нас туку и да... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли том првом  испитивању, говорим о испитивању 

оно што сте рекли, када Вас ошамари Осман Османовић, да ли том испитивању 

присуствује неки новинар? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, био је неки новинар из Тузле, ја не 

знам како му је име, али је старији човек и они су, испитивали, испитивали, он је 

писао, а после њега је био Ислам Жига са камером све је снимао, Ислам Жига значи 

Ислам Жига, добро знам, нема ногу, знам човека исто лично. Е он је после тог 

новинара, после је он испред те не знам 108. бригаде са камером све бележио, шта они 

раде, туку, кога туку, шта раде. Значи све је камером... 
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Председник већа: Дакле, да резимирамо, приликом Вашег првог испитивања у 

Окрајцима, односно Расаднику присуствовао је новинар Вашем испитивању које је 

снимао или није снимао? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Није снимао, само је писао нешто тај 

новинар. 

 

Председник већа: Тај новинар? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Да ли је све време био присутан како су Вас довели па до 

момента када су Вас извели? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Он је нешто писао не знам, ови су мене 

питали, што је пита, кажем Вам, ја сам морао... 

 

Председник већа: Да ли сте тада тучени у присуству тог новинара? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Јесам, из Тузле, старији човек је био 

новинар и после га... 

 

 Председник већа: А да ли су Вас тада тукли када је он ту био присутан? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Јесу. 

 

Председник већа: Јесу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Јесу.  

 

Председник већа: Да ли је он то видео? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Јесте. 

 

Председник већа: Да ли је то било тада, ово што сте се Ви изјашњавали, да Вам 

је поломљено више ребара, грудни кош, када Вам је Осман Османовић рекао: „Маму ти 

јебем, Чедо, што лажеш“ и ошамарио Вас? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тако је. 

 

Председник већа: Тада је био присутан тај новинар? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Добро. Изволите браниоче даље 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ја предлажем да се, с обзиром да смо дошли до тог 

снимања и новинарских тих активности, да му се, с обзиром да је изведен тај доказ већ, 

да се овом сведоку прикаже видеозапис колико траје, минут и четрдесетак секунди,  да 
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би се могао изјаснити када је тај снимак рађен, ко га је радио, ко је присуствовао, као 

и... 

 

Председник већа: Па, не може он на те околности да се изјашњава, браниоче, 

када је снимак рађен. Откуд он може да зна када је снимак рађен? Није он снимао. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Па, на том снимку је он. 

 

Председник већа: Па, добро, али није он снимао. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Зна када је снимано. 

 

Председник већа: Мислите када је снимано? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Када је снимано? 

 

Председник већа: Е, па то је друго већ. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Више пута, више пута сам сниман. 

 

Председник већа: Више пута сте снимано? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Значи, нисам једном, више пута сам 

сниман. 

 

Председник већа: Добро, ми можемо да прикажемо тај снимак. Ево, 

припремићемо, нема потребе, ја претпостављам да се тужилац не противи? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Не. 

 

 Председник већа: Али то није ни извођење новог доказа, него само 

предочавање. Ево ми ћемо сада одредити, пошто је већ... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Има снимак и у Брчком што су 

приказивали. 

 

 Председник већа: 15 и 48, ми ћемо одредити паузу, да се припреми, да се 

пронађе тај снимак и наставићемо претрес у 16 и 10. Биће гаман довољно времена. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли дозвољавате кратку консултацију са окривљеним? 

 

Председник већа: Можете. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Могу ли ја да седнем мало? 

 

Председник већа: Седите. Позовите сведока Тодића. Само да видимо снимак, 

како смо га означили? То је снимак од 01:05:52 до 01:09:58, је ли тако? Молим режију 

да укључи мониторе. Режија, да ли могу монитори да се укључе? Режија, да ли могу да 

се укључе монитори? Само моменат.  
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На предлог браниоца оптуженог, адвоката Дозета емитује се у присуству 

сведока  компакт-диск, ЦД на коме се на снимку између временског означења 

01:05:52 и 01:09:58 налази оштећени Васиљко Тодић снимљен током боравка у 

логору Расадник у Горњем Рахићу у инкриминисаном периоду 1992. године, а који 

је емитован на претходном претресу, једном од претходних претреса.  

 

Браниоче, да ли је потребно цео снимак, само моменат, сачекајте, да ли је 

потребно цео снимак да емитујемо обзиром да смо ми тај снимак гледали? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да, да, због оног Раковца.. 

 

Председник већа: Добро. Изволите, брамиоче. Да ли сте Ви на овом снимку, д'а 

ли сте видели? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: То сам ја на овом снимку и господо моја, 

само да Вам кажем, ја сам овде ово све присилно морао да говорим. Ту је био један мој 

комшија који је исто оптужен, али на жалост он је умро, он је све говорио шта треба да 

говоре. А овде ако сте видели овај зид, ја мислим да сте видели зид, ту смо испитивани, 

ту смо тучени, ту је Асмир Татаревић одмах био иза тог зида пиштољем и тукао је и 

рекао је, а ово је снимао, није то снимао новинар из Тузле, то је снимао Ислам Жига, 

ово је снимак од Ислама Жиге. 

 

Председник већа: Добро, видне су повреде на Вашем лицу. И очигледно је да 

нису свеже повреде. Када сте ово испитивани? Колико је прошло времена од када сте 

доведени у Окрајке, да ли је то било у Окрајцима? Сада кажете да јесте. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: То је у Окрајцима, да, али сам већ се био 

мало опоравио, после су ме поново тукли. 

 

Председник већа: Дакле, ово није први пут када сте изведени на испитивање у 

Окрајцима? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ма, како први пут, видели сте каква ми је 

коса рашчупана, вукли ме за косу, ударали ме, што год да кажем, причај против 

Слободана Милошевића, причај, морам да певам песме, морам да клекнем да кажем 

када нешто са бисмилетом, па морам мехраба, морам, учио сам, песму сам морао 

усташку да научим одмах. Значи ако треба ја је знам напамет 

 

Председник већа: Коју песму сте морали да научите? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ево зоре, ево дана, ево Јуре и Бобана, Јуре 

виче, Бобан криче, устаните нам поглавниче, ој усташо браћо мила, дубока је река 

Дрина, Дрину треба прегазити и Србију попалити. То сам морао да певам више пута, 

сваки пут када ме изведу и онда ме туку. 

 

Председник већа: Добро, дакле ово је, овај снимак је сачињен пар дана по 

Вашем доласку у Расадник или више дана? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, ово је било више дана када сам се већ 

оно некако није то почетак био, већ сам се био опоравио мало. Е онда после су ме, 

овај... 

 

Председник већа: А да ли сте пре тога, пре него што је ово снимљено, да ли сте 

пре тога у Расаднику односно Окрајцима испитивани? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ово је све било у Расаднику и највише сам 

тучен у Расаднику. 

 

 Председник већа: Па, да ли је ово прва изјава коју Ви дајете или сте пре тога 

испитивани? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Испитан сам и пре тога више пута. 

 

Председник већа: Добро, изволите браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли можда сада препознајете по локалитету где је 

снимано, ко је то снимао, рекли сте Жига Ислам? 

 

Председник већа: Објаснио је. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ко је био присутан томе и када је то снимано? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: То је снимљено 1992 . године, а значи ја не 

знам, није то, то би могло бити да сам ја био не знам тачно, опет ја не могу да тврдим 

који је то датум био. Тада сам се мало био опоравио, а онда су ми затворили оба ока, 

после тога. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: А да ли можете да, с обзиром да смо чули текст који 

изговарате, да кажете, наравно ако суд то дозволи, шта је од оног што сте рекли, шта 

сте натерани, а шта је истина? 

 

Председник већа: Браниоче, рекао је да је натеран. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Све сам натеран, комшија мој који је 

триста метара од моје куће, све ми је он говорио шта морам да кажем и ја сам ово све 

присилно говорио. 

 

Председник већа: Добро, браниоче, ми не утврђујемо чињенице... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Значи, морао сам да говорим. 

 

Председник већа: Само моменат. Ми не утврђујемо оне чињенице о којима се 

он изјашњавао. Ми утврђујемо поступање овде присутног оптуженог Османа 

Османовића према овде присутном сведоку.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли можете да одлучите о питању? 

 

Председник већа: Одбија се одговор на питање, мада Вам је он већ одговорио . 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја сам одговорио, ја не знам шта Ви желите 

још да Вам кажем.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Судија, могу даље? 

 

Председник већа: Можете. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: С обзиром  да је пред Тужилаштвом за ратне злочине 

овом сведоку приказан Фотоалбум на коме је препознао одређени број лица и то да ли 

је то случајно или не, на редном броју 1. па пет прескочено, па 7. па пет прескочено па 

13., па пет прескочено па 19. 

 

Председник већа: Добро, Ваше питање гласи? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја ћу га онда питати за одређене особе, да ли су му 

познате, а везано је за моје предлоге  на припремном рочишту за извођење доказа. 

 

Председник већа: Можете, поставите питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Рекли сте за Хацића, Мујкића и Татаревића, рекли сте о 

њима шта  сте имали, односно рекли сте ко су. Код тужиоца сте рекли ко је Весна из 

Гуње. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Весна из Гуње је које лице? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Весна је била у 108. бригади у 

специјалцима. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ко је Шуми? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па не знам ја ко је Шуми уопште,  ја... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Па, Ви га помињете. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не знам.  

  

Адвокат Ђорђе Дозет: Не знате? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не знам ја, ту можда има име и презиме, а 

сада Ви тражите нешто од мене што... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ви помињете надимак Шуми, не помињем га ја. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  На крају је  поменуо надимак Шуми, 

извињавам се. 

 

Председник већа: Тужиоче, немојте да устајете док Вам се не да реч. Седите. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Кобра, да ли знате име и презиме? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Кобра, знам ко је. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Знате ли име и презиме? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па не знам име и презиме, али он се звао 

Кобра, али друго име и презиме није имао, само Кобра. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Жућо? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Жућо је био исто тако, звали га самк 

Жућо. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не знате му име и презиме, с обзиром да сте се 

изјашњавали о томе? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, не знам, било је више, Жућо кључар је 

био, суђено је њему у Брчком, то је, то је, то је, Жућо који је био нама кључар, знам ко 

је. 

 

Председник већа: Добро. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: За Шока сте се изјаснили. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Шок је... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Илија Келева или Келева? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Илија Келава је... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Келава. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Је био из Гуње, њега знам. Они су ме 

терали да једем живу ограду, тај Илија Келава и Асмир и Кобра. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ристо или Ризо безбедњак? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ризо, Ризо који је обезбеђивао, то је друго 

опет било, Ризо Бешић је био у Маочи када смо отишли из Рахић. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не, Ристо или Ризо безбедњак? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ризо Бешић, нема други, нема други Ризо, 

то је значи Ризо Бешић. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Помињали сте Ристу бзбедњака.   

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Био је стражар ту, да. 



 40 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли је тај био присутан некада Вашем испитивању? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Јесте, био је присутан и био је коректан 

према нама он. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је тај ударио шамар? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Није. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Није?  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Он ми није ударио шамар никада. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: У спису постоји Ваш исказ где говорите да Вам је он 

ударио један шамар на првом испитивању. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не, то није тачно, то није моја, ја то нисам 

изјавио, да ми је Ризо Бешић, да ме је ошамарио, није. 

 

Председник већа: Одакле то предочавате, браниоче? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ризо тамо пише Тешић, дакле Ви кажете да је Бешић. Ко 

је он? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Како? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ви кажете Ризо Бешић? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ризо Бешић је био стражар који је био тамо 

са пушком, чувао нас, али то је у другом логору, Маоча Расадник, не значи није 

Окрајци, да Вам мало морам да... 

 

Председник већа: Него Маоча где су касније пребачени затвореници? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:Да, значи то је задњи логор где сам био, у 

Маочи. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Тандир Глобе? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Глобе Тандир је био исто са Ризом, њих 

двојица били су у Маочи, значи то није везано са Расадником, уопште, то је било горе. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Авдић Кадрија? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Авдић Кадрија је био управник и када је он 

био у Маочи, када се дешавало да је био ту на дужности, тада нас нису тукли. Али чим 

он оде, они одмах по ноћи дођу и изведу једног по једног и туку. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: А да ли он има неке везе са Горњим Рахићем? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Нема он везе са Горњим Рахићем, он је у 

Маочи био управник затвора.  Значи, то је одвојено. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли можете да се сетите колико дуго сте били у 

Горњем Рахићу и када сте прешли у Маочу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, не знам детаљно, али знам, знам да сам 

био, ја мислим 31 дан сам био у комори за сазревање воћа. 

 

Председник већа: Јесте, то сте изјавили код тужиоца, да. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: То је, па смо пребачени у Маочу у 

Расадник. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се сећате, јесте тада пребачени појединачно или 

цела група, цела скупина? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Цела група смо пребачени, оно где се 

говеда возе, са камионом тамо, овај позади су нас убацили у решетке и били су два 

човека, та два специјалца који су били наоружани, да нас прате до логора у Маочу.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Жарко Ћосић? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Како? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Жарко Ћосић? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Жарко Ћосић? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: То није, нема везе са Маочом уопште. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: А са Горњим Рахићем? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Нема ни са Рахићем. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: А да ли познајете лице које се зове Жарко Ћосић? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Жарко Ћосић је у Брчком живи, знам ко је. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Па да ли га знате из тог периода? 

 

Председник већа: А да ли има неке било какве везе са овим догађајима? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, не знам, неме везе са тим уопште, тај 

Жарко Ћосић није био горе уопште. 

 

Председник већа: Добро. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Ви сте нисте видели? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли неко од ових лица које смо сада помињали, 

почевши од Хаџића, Мујкића и Татаревића, па сва ова овамо, Вас изводи или чува док 

товарите смеће? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ко од њих? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Изводио ме Асмир Татаревић, изводио ме 

тај Шок и водили су ме да товирим више пута смеће, водили су нас да вадимо гранате, 

везали су нас један за другога. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Извините, доћи ћемо до вађења граната. Само за то 

смеће ме интересује. Дакле, нећу, прескочићу то. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Значи смеће су, смеће су биле између 

зграде. То је опет господин покушава, иде са Маоче на Доњи Рахић, на овај Горњи 

Рахић, значи враћа се на Рахић. 

 

Председник већа: Па, добро, сви знамо.. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: На ту, на комору, да. 

 

Председник већа: Изјавили сте да сте  прво били у Расаднику у Горњем Рахићу, 

а да сте после тога пребачени у Маочу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, он покушава мене да збуни, да бих ја 

причао оно што не треба да говорим. Значи, враћамо се поново. 

 

Председник већа: Добро, уколико Ви мислите.... Само моменат.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тако је. 

 

Председник већа: Уколико Ви мислите, сва ћемо разјаснити питања, не може 

нико да Вас збуни. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Враћамо се поново у Горњи Рахић где је 

комора за сазревање воћа. Ту сам извођен да товарим смеће. То је тачно, извођен сам 

да товарим смеће. Ту сам видео у више наврата сам ја ишао да товарим смеће и ишли 

су и други, али мене некако је закачило више пута, пошто су они желели више пута да 

туку мене и да овај, па су мене изводили, пошто сам био ја и Миленко Радушић у 

првим редовима, па нас двојицу је највише закачило то товарење смећа. Када сам 

изашао, значи према згради где смо испитивани, од те коморе, била је нека како да Вам 

објасним што вози камион, она смеће где се баца, и ту сам ја све оно што они бацају 

около, морао да бацам, да товарим у то. И одатле сам много могао што- шта да видим, 

онако како сам товарио са стране, тада сам видео да иде Радо Симић, извели су га 
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двојица, он је тражио да иде, он је и говорио и мени да ће он тражити да оде код 

инспектора да пита. Добио је, рекли су му да иде за Тузлу. Он је и тражио. Пошто је 

добио да иде за Тузлу, он је отишао код њих да их пита где је његов ауто и где су паре, 

имао је паре, марке немачке. Пошто је Радо заробљен, да Вам кажем, да знате то, није 

рат почео био. Значи, они су њега намамили једноставно у неку кафану где је била нека 

конобарица, ајде, ајде да попијемо пиће, да ово, да оно, Радо је кренуо ту, одатле су га 

зграбили и одвели у логор. Колико  сам ја сазнао, он каже, ево га дошао је оџа, вози мој 

ауто, опран, сређен ауто, исполиран. Ево, каже, мог „Мерцедеса“, кроз решетке смо 

видели када смо овај, из логора. Каже... 

 

Председник већа: Да је хоџа возио његов ауто? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, да оџа вози његов ауто и Радо је 

отишао да тражи, да пита, да ли ће му вратити новац и да ли ће нешто бити од његовог 

аута, пошто он није био ни војник, ни, он је био у цивилу човек и онда су, онда су му 

рекли, „да, вратићемо ти ауто, нема проблема“. Онда је изашао Осман и... 

 

Председник већа: Овде присутни оптужени? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Изашао је Осман и ја сам видео Османа 

када га је тукао и онај ожиљак што има на лицу, ударио га је ципелом, расекао му је 

скроз то, унесвестили су га. И онда су двојоица ових специјалаца, овај Асмир и Шок, 

отворена су врата била од „Кедија“; значи онај „Кеди“ затворени, ухватили га и бацили 

тамо и затворили су она врата. 

 

Председник већа: А да ли сте чули да нешто говори, зашто га је Осман 

Османовић тукао? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, ја мислим зато што је Радо рекао да ће 

тражити ауто и да му врате и новац. И због тога је и добио, а пре тога штитили су га 

комшије пошто његово село је одмах до Брњика села, тако да су га штитили, мање је 

тучен. Када дођу да нас туку, ови дођу, неко увек има из његовог села, па су га... 

 

Председник већа: Све сте то Ви лепо објаснили и детаљно сте то причали код 

тужиоца када сте први пут саслушани. Дакле, Ви видите Османа Османовића како 

удара Рада Симића у пределу лица, ногом обувеном у чизме, у ципеле шта је? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ципеле, ципела је била на ногама и онда га 

је урадио, ударао га је у стомак и оно, он је унесвешћен био када су га убацили у неког 

„Кедија“: 

 

Председник већа: Дакле, у пределу стомака и главе? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Добро. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: И овај, ту му је био ожиљак отворен скроз 

овако, преко целог образа. То одговорно тврдим да сам видео. 
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Председник већа: Колико сте Ви били тада удаљени од њега? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да сам ја видео то. Од тада нисам видео 

Раду  до после све док нисмо се разменили, прошло је времена, када је он из Тузле, он 

је одвежен у Тузлу и горе се мало опоравио. После тога је био, био дуго болестан је 

био и по докторима је ишао. И ја кажем, „Радо, зашто ниси тужио?“, каже, не сме зато 

што он исто живи ту село до села и онда. 

 

Председник већа: А  шта је рекао, кога се боји? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Обећали су му да ће му као вратити, да ће 

му намирити, стално су му обећавали, али он је, овај, од тих последица, када сам га 

задњи пут видео, био је, боли га глава, боли га стомак, боли га све и није дуго било, 

Радо је умро не знам ја више, како. 

 

Председник већа: Колико је прошло времена када је он преминуо? Када је он 

преминуо, да ли се сећате, које године? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Нисам Вас чуо добро. 

 

Председник већа: Које године је Радо Симић преминуо, да ли се сећате, да ли је 

то било брзо после рата? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, после рата, мислим да јесте било брзо, 

али не знам опет, ја не знам овај, прошло је то доста година, али није, није дуго живео 

после рата, ни он ни Миленко Радошић. 

 

Председник већа: Да ли знате, од које болести је преминуо? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не знам да ли је уопште у болници био или 

где је умро, не знам. Само ишао сам на ту сахрану, био сам код њега на сахрани, јавили 

су ми да је Радо умро и био сам. Било је пуно народа. 

 

Председник већа: Добро, изволите браниоче даље, да ли имате још неко 

питање? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: И ту сам... 

 

Председник већа: Дакле, Ви сте тада, колико сте, само да Вас питам, били 

удаљени када сте гледали то како Осман Османовић туче Рада Симића? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Како? 

 

Председник већа: Колико сте били удаљени то када видите да Осман 

Османовић удара Рада Симића ногом у пределу стомака и главе? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, како да Вам кажем, нисам био толко 

далеко, пошто те зграде нису нешто неки велики размак, значи зграда где смо ми били 

у овој комори, они су мене одвели на пола пута да товарим смеће. Значи негде пола 

пута између зграде где је логор био и ова где се испитује и туче. 



 45 

Председник већа: Ту је дакле, он је њега, Рада Симића Осман Османовић тукао 

у близини те зграде у којој су они, где су биле њихове канцеларије? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Испред, одмах испред. Извео га је испред 

зграде овамо, баш испред зграде. Значи, није где је онај зид, зид је овамо, а овамо је он 

њега извео, баш у том где је дошао „Кеди“ да га вози. 

 

Председник већа: А кажете извео, јесте видели да га он изводи из зграде? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Видео сам ја када су они њега извели, 

извели су га они специјалци, значи извео га је Асмир Татаревић и тај Шок. Е онда је 

он, ваљда када је ушао Радо, питао је за то и онда је овај био љут и због тога је... 

 

Председник већа: Добро, изволите браниоче даље са питањима. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја предлажем да предочимо сведоку, односно да 

предочи суд онај Gugl снимак локалитета, па да ово о чему објашњава где се налази та 

зграда, једна, друга или трећа, да нам покаже где је то. 

 

Председник већа: Ја мислим да је он био присутан када смо ми изводили тај 

доказ. Био је присутан. Да ли сте били присутни када смо ми приказивали тај 

локалитет? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Јесте, био је присутан, нема потребе да му поново 

предочавамо. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли може да се изјасни где се налази тај, та зграда о 

којој прича, где су они смештени, а где су испитивани? 

 

Председник већа: Показао је он тада када смо ми емитовали тај снимак, он је 

покзаао. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, то је врло близу, да Вам кажем, то није 

толико далеко та зграда где смо тучени и где смо били у логору. 

 

Председник већа: Колика је отприлике удаљеност? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Отприлике, па није било до 350-400 

метара, не могу ја сада детаљно, али се види. 

 

Председник већа: Имамо ми и фотографије и снимке, показивали сте Ви све те 

локације. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, види се асфалтирано је и види се пут, 

види се где је било... 

 

Председник већа: Види се улаз. То смо емитовали. Изволите даље, браниоче. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Ви сте рекли да су ту били неки контејнери.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Колико контејнера, да ли се сећате? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, контејнер је један био на средини 

између те две зграде, један велики контејнер. И онда су они када набацају доста 

набацају смећа, увек смо неко од нас морали да излазимо и да то скачемо горе да 

трпамо и да товаримо, да убацујемо оно што је испало. Чак сам налазио ту хлеба 

зеленог оног побуђалог, па сам јео, морао сам, гладан сам био, овај, па су ме после 

зезале моје колеге, кажу, од тога се прави пеницилин. Тако да... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте са места где Ви товарите смеће у тај контејнер 

или шта већ радите... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Шта да ли? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте са места где се налази тај контејнер види она 

улазна капија, односно улаз у сам тај локалитет са главне цесте? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Види се напољу потпуно све, значи не види 

се унутра, али напољу, то се све издешавало напољу.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Мислим да ме није разумео. Дакле, са тог места где сте 

Ви уз контејнер, да ли видите главну улицу којом се долази до тог локалитета?  

 

Председник већа: Па, он је објаснио да је видео догађај. Сада да ли види улицу, 

не знам шта хоћете тачно? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Има улица главна је, улица главна је на 

другој страни, није улица уопште главна ту. Значи главна улица, друго је комора, до 

коморе је главна улица и испред коморе горе, а од те, од логора је овај, од ове коморе је 

овамо у том правцу значи тамо је то где су нас тукли, где је тај Црвени крст сада.  

Значи, у том правцу у продужетку, а главна је улица овамо, испред, испред логора 

скроз. 

 

Председник већа: Видели смо, емитоване су фотографије. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Главна улица нема везе са овим. 

 

Председник већа: Изволите. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Дакле, да ли закључујемо да се не види са тог 

локалитета главна улица? 

 

Председник већа: Браниоче, зашто је битно то питање? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не знам на коју главну улицу мисли човек. 

Можда мисли на Брчко што иде. 
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Председник већа: Браниоче, зашто је битно да види улицу? Објасните нам, да 

одлучимо да ли ћемо дозволити одговор на ово питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Зато што зграда коју је он на том Фотоелаборату који је 

приложен, претпостављам да је уведено у доказе. 

 

Председник већа: Јесте, емитовали смо. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Показао, где се налази та зграда у којој су испитивани, у 

односу на зграду у којој су они били смештени, односно тај. Не налази се... 

 

Председник већа: Али он није био у згради где је био смештен, него је скупљао 

смеће. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја говорим о том сада што прича, контејнеру. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па то је иста, то је иста, госпођо судија, то 

је иста улица, само у продужетку, значи само у продужетку, иста улица. 

 

Председник већа: Неважно, у крајњем случају, Ви сте описали оно што сте 

видели. Можете следеће питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Врло важно јер је, ако тражите да објасним зашто питам 

ово, дакле та зграда коју је он показао на оном Фотоелаборату где је испитиван, није у 

истом правцу у којем се налази и тај... 

 

Председник већа: Добро, то браниоче за завршну реч, то је оцена доказа. 

Можете само питање следеће да поставите. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Јесте, ја тврдим сада да идем и ишао сам 

испред СУП и испред суда да покажем лично и те зграде, све приказивали и све су 

снимили и има постоји у суду у Брчком и у СУП снимак где сам ја показивао. 

 

Председник већа: Јесте, и то смо ми емитовали на главном претресу. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Управо због тога и питам. То што сада кажете да није 

исто што је показао. 

 

Председник већа: Добро, изволите питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Питао бих сведока да одговори на питање на које није 

одговорио, Ви сте му га поставили, на којој удаљености је био од места где? 

 

Председник већа: Можете, не морате тачно да наведете колико сте метара или 

више од тога удаљени, нето отприлике ако можете? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Отприлике био сам мање од двеста метара 

сам био мање, значи мање. Могло је бити неких двеста метара. 
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Председник већа: Било је видљиво, било је прегледно? Ништа Вам није 

заклањало видик? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Видљиво и то, што господин каже да то 

није иста улица, то је иста, значи исти правац, само што је то та зграда чији је смештај 

Црвеног крста је у том правцу и то овај, долазиш испред коморе, идеш овамо, само у 

продужетку је та зграда. Што он каже да није, ја тврдим да јесте и ја гарантујем да је то 

тако. 

  

Председник већа: Добро.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ви сте са двеста метара видели како сте изјавили, све 

скроз овако расечено и виде се кости? При том сте изјавили да не видите добро? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Они су њега довезли ауто је још ближе 

било овамо „Кеди“ ближе мени него тамо, „Кеди“ су оставили и они су њега ухватили 

за главу и за ноге и убацили га у тај ауто и затворили врата и овамо закључали. Ја сам 

мислио да... 

 

Председник већа: Да ли сте се Ви са њим видели после овог догађаја када сте 

изашли из логора? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Када смо изашли из логора, видео сам га, 

да. 

 

Председник већа: Јесте причали о томе? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, јесам, разговарао са њим. 

 

Председник већа: Шта Вам је он рекао? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, само је увијао раменима да му је 

запрећено да ће га убити ако буде било шта тражио и није смео ни да тражи ништа, 

покушао је преко Лопара, нешто преко СУП, а није му то успело, каже, људи, рекли 

му, не можемо ти ми ништа помоћи и на томе је остало. 

 

Председник већа: А да ли сте причали о томе, како сте тучени, Ви, он, ко Вас је 

тукао, да ли сте о томе причали шта се дешавало у логору? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, разговарали смо о свему ми између 

себе, мислите. 

 

Председник већа: Да ли Вам је он рекао, испричао како је тада повређен, ко га 

је урадио и ко га је повредио? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, рекао ми је да га је Осман тукао тада и 

када је отишао за Тузлу, у Тузли су, када су видели како изгледа, да су га, да су му 

помогли и да су га, да су га превијали, ушивали и да је овај, није имао пуно проблема, 

мада је касније био тучен и у Тузли. 
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Председник већа: И описао је какве је повреде задобио? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, када се опоравио, да. 

 

Председник већа: Добро, изволите даље, браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Дакле, на крају ћу опет морати да ставим примедбу на 

вођење поступка. Овај сведок ниједног тренутка није рекао да му је он описао... 

 

Председник већа: Браниоче, поставите питање,, на крају ћете примедбе, 

изволите. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли чујете добро? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја чујем Вас добро. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: А иначе да ли чујете добро? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Али Ви покушавате некако да вербално да 

ме... 

 

Председник већа: То му је посао, а Ваше је да говорите истину као сведок. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, ја говорим оно што ја знам и то је то, а 

Ви... 

 

Председник већа: И све је у реду. Изволите браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Питање је било, да ли чујете добро? 

 

Председник већа: Рекао је да чује, браниоче. Следеће питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Пре паузе је рекао, не чујем, иначе не чујем добро.  

 

Председник већа: Добро, брнаиоче, имате ли конкретно питање? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Госпођо судија, највише због ових маски 

када прича тише, не чујем, рекао сам да... 

 

Председник већа: Браниоче, ми причамо о догађају који је био пре тридесет 

година.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да. 

 

Председник већа: Па, према томе, да ли он сада чује, неважно је.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте тада чули добро? 

 

Председник већа: Колико смо могли да видимо, био је млад човек. 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Када? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Па, био је млад човек, а није видео добро. 

 

Председник већа: Да ли сте имали неких проблема са слухом у време када сте 

били? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, имао сам, имам и сада проблема, 

нормално да, овај, боле ме и уши, боли ме глава, зглобови, кости. 

 

Председник већа: Да ли сте пре него што сте претучени, имали проблема са 

слухом? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, нисам имао. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: А након што сте претучени? Да ли сте имали проблема? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, имао сам, нормално, имамо доктора 

све, овај, доказе, имам све и носио сам и на суд и имам доказе са ВМА,  са ВМЦ, лечио 

сам се у Грчкој, лечио сам се у многим установама, значи помогли су ми где год сам, у 

бањи сам Ковиљачи више пута био, у Теслићу, у Врднику, слали су ме, помогли су ми 

људи колико су могли и хвала им.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се сећате када сте размењени? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Размењен сам 22. августа село Грбавица из 

Доњег Рахића, Доњи Рахић је био у рукама значи, у рукама Федералним, тако да сам 

одатле једно километар пешке ишао између мина до наше размене, до.. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли је тада још неко размењен заједно са Вама? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Са мном је размењен неки Боро из 

Лукавца. Није он размењен, он је нешто тамо ради у Лукавцу, па је отишао по 

породицу, нешто немам појма, на Косову му је породица, па треба да иде по њу, 

размењен је са мном. Мислим да је Бошко Димитрић који је убијен тамо да је 

размењен, његов остатак тела, његов да је размењен тај дан. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли је неко од лица који су били заједно са Вама у 

логору тада размењен? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не сећам се. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте након размене вратили или враћали се у Вашу 

војну јединицу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја сам се вратио након дужег времена, 

нисам се враћао у једнницу него сам имао, имао сеоску ону као у насељу, да са оним 

старијим људима чувамо насеље. Али и ту су ме ослобађали пошто нисам био доброг 

здравља, тако да су ме водили, мој командир ме је водио тамо, али нисам имао неких 

обавеза посебних. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли познајете Митровић Цвијетина, Цвелета, 

председника Удружења бораца Републике Српске? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Знам, знам ко је. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте, да ли се сећате коју је он функцију тада 

обаваљао 1992. године? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па не знам коју је имао функцију, само 

знам ко је човек тај. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли ћете ми веровати ако кажем да је био орган 

безбедности у јединици из које сте Ви потекли? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Не знам ја, он код мене није био уопште у 

јединици, а знам о коме се ради, зато што је он, ја мислим да је он сада председник 

борачке организације. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте некада Цвелету или неком другом из те 

борачке организације давали изјаве  поводом догађаја у Горњем Рахићу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Нисам ја преко Борачке ником давао изјаве 

нити је неко тражио од мене. Нико није тражио од мене из Борачке. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Можете ли ми рећи како је регулисан Ваш статус у 

војсци за период заробљавања? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Како је регулисан? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Статус мој? 

 

Председник већа: А зашто је то битно, браниоче? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, ништа, имам инвалидску ту колико 

имам, имам по групи тој и тој. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је признато учешће у  рату за тај период? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Добро. Да ли се сећате, с обзиром да сте код тужиоца 

рекли да сте мобилисани, када сте мобилисани? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, мобилисан сам када су сви 

мобилисани, када је рат почео. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Када је то било? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, било је 01. мај ја мислим да је 01. мај 

био. 

 

 Председник већа: Браниоче, није спорно да је он ухапшен када је као возач 

превозио рањенике и Ви сте тада били припадник Другог пешадијског батаљона ЈНА? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тако је. 

 

Председник већа: Да ли је постојала нека јединица посебна? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Нема друге, то је тај Други пешадијски 

батаљон, то је то. 

 

Председник већа: Браниоче, то није спорно. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Превозио сам рањенике, тако сам и 

заробљен, рањеног човека сам одвезао и по повратку.... 

 

Председник већа: Добро, да не постављамо питања. Ево испитујемо већ три 

сата, да не постављамо питања. Само моменат, да не постаављамо питања на 

околности и чињенице које нису спорне.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Па, није спорно, битна је правна квалификација овога, 

да ли је он припадник војске или је био цивил. 

 

Председник већа: Па, сада је то друго питање, да ли је битна правна 

квалификација.  О томе постоје разне... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја као бранилац сматрам да постављам питање, а Ви 

одлучите о питању. Није проблем никакав. 

 

Председник већа: Он је рекао да је био припадник. Да ли Ви оспоравате? 

Оптужени  није се изјашњавао, рекао је да га не познаје, па није спорно. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Па, не мора да значи да није спорно. Ја покушавам да 

утврдим шта је био.  

 

Председник већа: Добро. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Када сте мобилисани, којој војсци сте припадали? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Којој војсци? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тада када сам... 

 

Председник већа: Ево изјаснио се да је био припадник ЈНА. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, тако је. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: ЈНА? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Које сте ознаке имали на униформи? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Још је била ЈНА присутна тамо и овај 

после је, после се овај раздвојило то, значи све, не знам тачно датум када су они 

отишли, али је била војска ЈНА тамо. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Након што сте мобилисани, сврстани сте у неку војну 

јединицу, је ли тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ко Вам је био првопретпостављени старешина? 

 

Председник већа: Одбија се одговор на питање, заиста је небитно. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Старешина ко је био? 

 

Председник већа: Одбија се одговор, не морате да одговорите на ово, изволите 

даље 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ко Вам је издавао задатке? 

 

Председник већа: Одбија се одговор на питање.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ко Вас је 03.06.1992. године упутио на задатак? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ко ме је? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Упутио на задатак 03.06.1992.  године што Вам даје 

статус припадника војске? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, добио сам позив од, из Војног одсека 

добили смо сви. 

 

Председник већа: Не, 03.06. када сте ухапшени, по чијој наредби сте ишли да 

превозите, кога сте превозили, шта сте радили? Ви сге се о томе изјаснили, да сте 

превозили рањенике и храну. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, по наредби мог командира Јовице 

Савића сам ишао, одвезао сам човека рањеног и тада сам ја ухапшен, по повратку. 

 

Председник већа: Само да Вас питам, Ви сте изјавили да је  то возило било 

обележено крстом, као санитетско возило, је ли тако, возило Хитне помоћи? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, да, направљено је седиште посебно оно 

овај.. 

 

 Председник већа: Дакле, било је видно да се ради о возилу Хитне помоћи? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, да, било је обележено.  

 

Председник већа: И ишли сте према Бања Луци, је ли тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Нисам. 

 

Председник већа: Него? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ишао сам, ишао сам, да према Бања Луци 

је болница када сам одвезао рањеног. 

 

Председник већа: Добро. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Значи, болница је на изласку према Бања 

Луци када се иде, у том  правцу, на крај града.  

 

Председник већа: Добро. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: И одвезао сам рањеног. По мом повратку 

су ми рекли да је опасно су ми рекли, али сам знао да има још рањених и ишао сам на 

свој ризик. И онда сам потом заробљен. 

 

Председник већа: Били сте у цивилу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа: Тада или у војној униформи? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Значи, уставили су ме људи и говорили, 

немој да идеш даље, опасно је, ја кажем, имам још људи, знао сам за једног човека да је 

теже рањен, а он је из мог комшилука и хтео сам да помогнем. Међутим, био сам 

заробљен и то је то. 

 

Председник већа: Да ли сте били у униформи или у цивилу тада? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја сам био, имао сам нешто онако као неке 

зелене фармерице и имао сам они то рачунају као да сам био војник, али добро, нека 

буде да јесам. Имао сам зелене фармерке као зелене, значи није то војно. 

 

Председник већа: Добро, а да ли сте Ви тада били у војној служби, да ли сте Ви 

тада поступали као припадник војске, кажете, одвезао сам мог комшију, или сте мимо 

службе, пошто сте имали то возило? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја нисам морао да имам потпуно војну 

униформу уопште, зато што сам служио, возио храну и возио те рањене. Значи... 
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Председник већа: Добро, а тада када сте ухапшени? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тада када се десило, имао сам неке зелене 

фармерке и имао сам кошуљу. 

 

Председник већа: Добро, а да ли сте Ви тада поступали по наредби 

претпостављеног или сте Ви сами хтели као што кажете, да одвезете тог Вашег 

комшију у болницу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не, не, то сам ја по наредби одвезао, али 

сам по повратку су ми рекли да не идем, да не идем да се не враћам назад, да је опасно. 

 

Председник већа: Да останете тамо? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. Ја сам ишао на свој ризик. 

 

Председник већа: Добро, значи Ви сте то самоиницијативно, без наредбе, али 

сте се враћали...  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да,  ја сам знао да има четири-пет људи 

који су остали рањени и било је још санитетлија, који су возили... 

 

Председник већа: Добро, јасно је... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Али нисам био сигуран да ли су сви 

одвежени ил'  нису. 

 

Председник већа: Добро. Изволите даље браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Једно питање, које сам прескочио, да не буде опет да  

покушавам да сведока збуним. Рекли сте да сте били двестотињак метара далеко од 

места где Осман злоставља  Раду Симића? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се то исто односи и на злостављање  Радушић 

Миленка? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Исто је и  њега је исто... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Хвала... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: ... и  њега је туко у више... није једанпут, 

него више пута га је туко... Чак је долазио и испред логора, изводио га и туко.  Значи, 

чак је једанпут Миленко Радушић, да извинете, од те туче, сав се поквасио, мокар је 

био, упишкио се... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:   Могу даље? 
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Председник већа: Добро,  Ви сте то причали, сад да разјаснимо само, да ли сте 

видели једном да туче Осман Османовић Миленка  Радушића, или више пута? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Више пута сам видео да туче.   

 

Председник већа: Само он, или још неко? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па ту... то није само он. Он је, тукло га је 

више њи, они су наређивали, Осман „Гале“, Хазим... они су наређивали да туку и кад 

год нареде, овај... значи... зна нам се десит по три пута дневно да нас туку. 

 

Председник већа: Добро,  Ви сте навели сада, да сте исто тако били на 250  до 

300  метара удаљени од те канцеларије, док сте празнили контејнер, да сте били 

удаљени ... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Отприлике  200 метара... 

 

Председник већа: ... и видели...Само моменат да ме саслушате... Видели да 

Осман Османовић туче Миленка Радушића, испред коморе за сазревање воћа? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не. Испред канцеларије за испитивање... 

 

Председник већа:  Миленка  Радушића? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. А из коморе су мене извели, а на пола 

пута је била тај контејнер је био.  Значи, између те две зграде, на пола пута је био 

контејнер.   

 

Председник већа: Добро. И рекли сте да су Галип  Хаџић и Осман Османовић 

извели  Радушића из коморе, да је Осман Османовић био веома  љут, туко га је... 

 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да.  

 

Председник већа: ... и ударао га ногама и песницама и говорио му „Маму ти 

јебем, тебе ћу убит, нећеш ... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Јестсе. 

 

Председник већа: ...  изаћи жив“, и задао му више удараца, да се  Радушић 

унередио, односно умокрио“.   

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тако је.  

 

Председник већа: Кажете, то сте описали. Када сте још видели да Осман 

Османовић туче  Радушића? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Видео сам више пута, кажем Вам, да је у 

наврату, кад је год видео Миленка Радушића, да товари смеће, или да га изведу, увјек 

је прилазио и туко га, а онда они специјалци  га поломе и само га убаце унутра у ту 
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комору. Он лежи, једно сат и по, два, па га ми ставимо да сједне уза ону, онај лим и 

оно... 

 

Председник већа:  Добро. Имате ли још питања  браниоче.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да. У спису се налази и већ је мислим изведено као 

доказ, медицинска документација из које би произишло да због последица мучења, Ви 

имате и сад одређених психофизичких проблема, са спавањем, памћењем, проблема у 

комуникацији са околином, са породицом. Да ли је то тачно? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тачно је да имам проблема и... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли имате и да ли користите неку терапију, 

медикаментну? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па користим, имам, нормално да имам 

лијекове користим.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ово питање је везано за предлог, код којег остајем да се 

одреди психијатријско вештачење овог сведока, које би потврдило постојеће дијагнозе, 

које оспоравају те дијагнозе, ако прочитамо шта пише, оспоравају његову 

веродостојност, као сведока. Са друге стране, тим вештачењем или ћемо потврдити те 

дијагнозе, или  ћемо га сматрати апсолутно кредибилним сведоком.  

 

Председник већа: Да, Ви сте ставили тај предлог, суд ће о томе одлучити. 

Имате ли још неко питање? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Имам одређене примедбе, у моменту кад ми дозволите 

да их изнесем.  

 

Председник већа: Ево, изволите, ако сте завршили са питањима, изнесите 

примедбе.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Завршио сам.   

 

Председник већа:  Изволите, можете примедебе.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ми тврдимо да, односно ја тврдим, да овај човек који је 

неспорно мучен и злостављан... 

 

Председник већа:  Немојте оцену исказа. Немојте, чућете у ... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Није уопште оцена исказа... 

 

Председник већа:  Само мало.  Не може сад оцена исказа, не можете да 

оцењујете исказ, то Закон о кривичном поступку не прописује, Ви само изнесите 

примедбе, које имате, а не оцену исказа сведока.  
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Адвокат Ђорђе Дозет:  Ја нећу рећи за овог сведока, оно што сам рекао за  

Јашаревић Армана, који је био сведок из материјалног интереса. Овај сведок, тврдим,  

није сведок из материјалног интереса...  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  ... ово је разочаран, повређен човек који није добио, не 

материјалну, него уопште задовољштину пред судовима БиХ због патњи које је 

неспорно преживео у том логору.  Али ћу рећи да  његов исказ није истинит. Плод  је 

дакле разочарања, маште и спољне манипулације од стране  људи који су га довели на 

овај ... 

 

Председник већа:  Браниоче, то је ипак за завршну реч.  То је ипак за завршну 

реч, имате ли још нешто? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ништа више.   

 

Председник већа:  Добро.   

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Ја само ако могу да кажем,  господину 

одговор.  

 

Председник већа: Изволите.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Ви нисте са мном били у логору,  да занте 

како сам ја прошо тамо и  то да сте били са мном у логору, ја би  Вам... боље би  

разумели како сам ја прошо и како је мени било.  Ја не желим ником да, не дај  Боже 

нико да доживи, што сам ја доживео. Е  сад, овај човек каже да сам ја луд, а ја  Вам 

тврдим да  нисам луд,  ваљда видите да ја нормално говорим, и говорим истину и ако 

треба, нека ме објесе за истину и говорићу истину док сам жив. Ово никада нећу 

заборавити и то је тачно што сам рекао да сам разочаран. Јесам разочаран, тако се не 

муче ни керови, како смо ми мучени.  Ево ја сам то завршио.  

 

Председник већа: Добро. Ви сте се изјаснили, којим сте војним формацијама 

припадали. Да сте били возач, да сте превозили рањенике, да сте били мобилисани, да 

сте били припадник  другог пешадијског  батаљона у ЈНА, у време када сте лишени 

слободе.  Реците ми, пошто сте били ангажовани војно, дакле мобилисани, реците ми, 

да ли су Вам познате друштвено-политичке прилике? Ко је био у  Вашем окружењу, 

Вашем месту тада? Које су то јединице биле?  Под  чијом командом? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Које јединице, наше или? 

 

Председник већа: И  Ваше и стране у сукобу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па ја сам био у другом пешадијском 

батаљону. А знам, ови  људи који су ме мучили, претежно су били  108. бригада.  Е сад 

ја не знам који  батаљони  њихови, шта ја знам... Али знам да је та 108. бригада  велика 

била у којој су они скоро сви учествовали, у тој   108. бригади.   
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Председник већа:  Добро, дакле у месту Рахић се налазила команда  108.  ХВО  

бригаде? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, ХВО и било је доста Муслимана који 

су били у тој 108. бригади. 

 

Председник већа:  Дакле,  хрватске оружане снаге су тада... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, да... 

 

Председник већа: ... биле, држале то место? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Држали су, та 108. бригада је држала, 

преузела, колико ја знам и да је било  много Муслилмана, у тој 108. бригади.  Можда 

више него Хрвата.  

 

Председник већа:  Добро. А ко је био главни командант те 108.?  Да ли знате, 

да ли  Вам је познато? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па не знам  да  Вам кажем. Ја... 

 

Председник већа:  Добро, да ли је  војска тада поступала у садејству са 

полицијом? Или су били одвојени? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па нису били одвојени. Они су сарађивали 

само, кажем  Вам,  било је  пар  људи који су када нас чувају, покушају и да нам 

помогну, али не можеш ти, када дођу људи пијани, натјерају их да нам отворе, да 

отворе логор и да једног по једног премлате. Или рецимо,  као што „Пељто“.... „Пељто“  

није осуђен, одбранили су га, није то још завршено, али он уђе и каже  Срби воле слогу 

и он уђе, и пообара нас све, он је каратиста, имао је чак неко прво ил  друго место у 

Југославији, бившој.  Тако да,  то је та неправда која је, ето, ослободили су га, чак је он 

снимио неки филм, како је он био борац и  ратник и шта ја знам... 

 

Председник већа:  Добро. Оптужени, када је испитан овде, рекао је да је само 

два пута био у овом расаднику, а да су  његове канцеларије где је он био у центру  

Рахића,  где је била нека кафана, а да је он само два пута дошао.  Једном, када је 

испитивао  неког, када је вршио испитивање, да је управо два пута био да и  Вас ни 

Рада  Симића не познаје, да вас никада није видео.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  А за кога ме питате? 

 

Председник већа: Оптужени Осман Османовић?   

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да... 

 

Председник већа:  Тврди да  је само два пута дошао у ово место, где је био 

логор, у расаднику у  Горњем Рахићу, а да иначе, он није седео ту и да су  његове 

просторије где је он био и где је боравио, биле у центру места... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не,  не.... он је.... 
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Председник већа: ... а да је ово три километра од места? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не. Он је више пута долазио, али два пута 

је улазио у ту комору.  А испред и  тамо када приводе, он нареди кога ће привести, кога 

довести... 

 

Председник већа:  Добро.  Ви кажете мало пре да је он боравио стално. Прво у 

канцеларијама у приземљу, а затим на спрату? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  На спрату, да.  Тачно.  Значи, а то је... 

 

Председник већа:  А он тврди да није, него да је у центру  Горњег  Рахића 

седео, а не ту? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Он је имао канцеларију на спрату, гдје је 

сад  Црвени крст, изеђу тих зграда што смо причали, мало пре, значи  то је  Рахић 

комора, у том правцу, та следећа зграда, где је био и канцеларију имао на спрату. Прво 

је био у тој канцеларији  Галип, па је после био... 

 

Председник већа:  То сте  нам рекли.  Дакле, није тачно ово што он говори. Он 

је био стално присутан, ту у Окрајцима, у  расаднику? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Тако је.  

 

Председник већа:  А два пута, кажете, да је улазио... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: У комору.  

 

Председник већа:  ... у комору? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да.  

 

Председник већа:  Добро. Он такође тврди да је његов надређени био Такто   

Халил. Да ли је то тачно? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Како, како? 

 

Председник већа:  Такто  Халил? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Његов надређени? 

 

Председник већа:  Да.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја не знам ко му је био надређени, стварно 

ја... 

 

Председник већа:  А  да ли знате  ко је  Такто Халил? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Не знам.  
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Председник већа: Нисте чули, нити сте видели, нити сте чули да неко некога 

ословљава са тим именом? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Не знам, стварно не знам.  

 

Председник већа:  А  Решид  Мусић? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Решид? 

 

Председник већа:  Решид Мусић? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Па не знам, било је ту  људи који нису 

хтјели да се приказују  уопште нама. Па вјероватно, могуће, не могу да кажем ни да 

јесте, ни да није.  Не знам.  

 

Председник већа:  Добро.  Оптужени је изјавио да је одлуку о томе ко ће бити 

задржан, након објављеног информативног разговора, а ко неће, да су одлуку о томе 

доносили   Решид Мусић,  који је био у Команди безбедности,  Такто Халил,  

руководилац оперативне групе  Државне безбедности  Горњи Рахић и командант  108.  

ХВО  бригаде Ферид Мујкановић? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Они су били, то не знам ни ја,  то је војна 

команда која је била, који су вјероватно  њима наређивали, како и шта. Они су били 

сви повезани.  

 

Председник већа:  А да ли је та војна команда била ту, у том месту? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ту, одмах је близу, а значи, преко пута, та 

гдје је комора за сазревање воћа, значи, иста је улица само што је са десне стране  та 

војна команда била, а онда у продужетку је зграда која је, гдје сад тај  Црвени крст.  

 

Председник већа: Где су били инспектори и где је био Осман  Османовић, како  

Ви то наводите?  У тој згради  Црвеног крста, сада? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: У тој згради  Црвеног крста, тако је.   

 

Председник већа:  Добро.  Оптужени је такође навео да он лично није припадао 

нивоу  руковођења, да би могао да доноси одлуке  ко ће бити задржан, нити  је о 

таквим одлукама био обавештаван, јер његови надређени нису сматрали да треба да га 

о томе обавештавају.  Да није био овлашћен да одлучује ко ће бити лишен слободе? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: И те како је био овлаштен и наређивао да 

нас туку и те како је био овлаштен. Значи он је био инспектор међу признатим  

људима.  То  Вам ја тврдим.  

 

Председник већа:  На основу чега  то закључујете?  На основу тога што је био 

инспектор? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Он је био  тамо као инспектор, али сад ја, 

опет сад ја нисам никада рекао да је он био управник, јер ја не знам ко је од  њих био  

управник. Једном је, у почетку, кажем  Вам,  Галип... 

 

Председник већа:  Добро,  да ли је он одлучивао... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Молим? 

 

Председник већа: ... ко ће бити испитан, ко ће бити задржан, ко ће бити тучен? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па јесте. Питали су се сви, али питао се и 

појединачно.  Значи, они су били за те логоре више војна та лица су су мање питала, то 

значи, ови инспектори су се питали више за заробљенике него војска. Војска је имала 

своју задаћу коју... они су имали проблема више са линијама и шта ја знам.   

 

Председник већа:  Добро. Да ли хоћете да кажете да су ти припадници 

оперативне групе Државне безбедности међу којима је био и Осман Османовић... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Тако је.... 

 

Председник већа: ... искључиво били овлашћени да одлучују о свему? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Потпуно. Потпуно овлашћени. 

 

Председник већа:  У логоду  Горњи Рахић? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, да.  

 

Председник већа: Добро. Исто тако, окривљени је рекао да су упадали  

Хосовци у ову притворску јединицу, и малтеретирали су притворенике?  Да ли је  Вама 

то познато уопште? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Како?  Да су упадали? 

 

Председник већа:  Хосовци? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Хосовци су упадали, али никада нису 

могли ући да без  њиховог знања.  

 

Председник већа:  Где су упадали, и како су упадали? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Упадали су у комору за сазревање воћа, где 

смо ми били, али они им дају одобрење да уђу. Значи, нико није ушао без  њиховог 

одобрења. Оном кључару нареде, ту је био велики катанац, и они нареде да им отворе, 

и  Х осовци улазе и остали... Долазио је дјечак који је мали био,  „Послао ме  Бабо да 

вам дам по једну цигару и да тучем ч етнике“.... Ево, ја  Вам се кунем мојом дјецом да 

је то тако било.  

 

Председник већа:  То су били  Хосовци? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да.  

 

Председник већа:  Добро. А могли су да уђу само по одобрењу припадника  

Државне безбедности, је  л'  тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Значи, они су одлучивали, ништа војска је 

ту слабо одлучивала, и код нас су та војна лица, њихова, ријетко долазили, ријетко 

улазили и једино су долазили ти специјалци њихови. Долазила је, долазили су пијани, 

по неки војници, који су разочарани, пијани дођу, па их пусте, а ови нареде. Значи, без  

њиховог наређења, нико није могао да уђе у логор да нас туче, док неко од инспектора 

не нареди. Значи, они су били главни за наређивање, ко  ће  ући и ко може ући, ко не 

може ући.  

 

Председник већа:  Добро.  Управо Вам то предочавам, зато што је оптужени, 

када је дао овде своју одбрану, оптужени  Осман Османовић, рекао да су просторије 

оперативне групе, којој је он припадао, да су се налазиле у центру Горњег  Рахића, у  

ћевабничици и никакве везе, у смислу  организације обезбеђења нису имали са 

логором, притворском јединицом у Окрајцима, где се налазила Команда  бригаде. 

Дакле,  Ви тврдите, Команда  бригаде ту није имала никакве ингеренције? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Читаво време,  и  знам  људе који, када је  

Буквик пао, он је испитивао исто, читаво време је провео горе у том  Горњем Рахићу и 

одлучивали када су заробили  цело село, ненаоружане људе одвели после мог  

заробљавања. Испричали су ми када су дошли, да су награбусили, да је изгинуло исто 

много  људи, да је поубијано.  Голоруки народ је поубијан, који није имао оружје 

уопште, само су их опколили и пуцали у  њих.  

 

Председник већа: Добро. На даље питање, да ли је присуствовао Вашем 

испитивању изјавио је да се тога не сећа и да је сигуран да није присуствовао, јер је у 

то време, почетком јуна  1992. године сто посто био у  Хрватској, на обављању 

службених радњи у Жупањи, да је читајући спис уочио да је Тодић испитан  03. јуна у  

Маочи, и да се у спису  наводи ко га је испитао,  а да је настављено његово испитивање 

на окрајцима  04. и 05. јуна, што се види из сачињених службених белешки, које се 

налазе у спису, тако да он Тодића никада у животу није видео, као ни Симић Раду, и 

дан данас му није познато која су то лица. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Он ме лично зна и ја њега знам.  Лично се 

знамо.  А то што... 

 

Председник већа: И био је ту у ово време, када он говори да је био... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: .... То што он тврди, то је значи, чиста лаж, 

стварно, кунем  Вам се да позна и он мене и ја  њега. Он је читаво време провео горе. А 

то што тврде, многи тврде и  Јасмин  Татаревић је рекао да ме није боо шилима, да ме 

није сјекао ножом, него да је ишо по задатку у Хрватску. Исто тако се брани као и он.  

 

Председник већа:  Добро,  такође наводи да претпоставља да су  Срби, а међу 

њима и  Александар  Павловић, Миленко  Радушић, затварани у логору у  Горњем 

Рахићу, по одлуци  Решида Мусића.  Да ли сте  Ви некада чули  за  Решида  Мусића и 

да ли је ово тачно што он говори? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не знам ја да  Вам кажем. То су, опет  то 

имају војна лица која су одвојена од њих. Значи, они су одговорни били за логор,  

војска се није пуно мјешала, ове  старјешине.  Јесу се умјешали када су заробили, ја 

мислим да је био  Кукањац, онај потпуковник, е онда су га, они су  њега издвојили, а 

оне људе су бацили у логор, који су били са  њим,  а  њега су издвојили горе. Њега су 

одвели код себе и не знам где је боравио код  њих је боравио  углавном.  Значи, он није 

био у логору, него је био одвојен.  

 

Председник већа:  Добро. Оптужени такође тврди о томе како ће притворена 

лица проводити време, бити радно ангажовани, одлучивала је војна команда, у чијем 

саставу је била притворска јединица у Окрајцима.  Радушић је третиран као војни  

заробљеник, јер је ухваћен са  30 килограма  експлозива. Јашаревић Сенад је питао 

Радушића да ли има некоректних поступака према њему и он је вероватно био 

преплашен, није одлучивао ко ће вадити од притворених лица, неексплодиране 

гранате, то није било у домену   његових овлашћења.  Да ли  Вам је познато у чијем је 

домену било овлашћење да издаје наредбе да  вадите неексплодиране гранате? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Е, сад  ћу  Вам рећи. Ово што ја знам. 

Миленко  Радушић је узео неког  “Мерцедеса“ који су му дали, немам појма, да иде. 

Отишла му је жена, жена му је била  Муслиманка. Он је отишо, као за женом,  тамо, 

тако је  његова   тврдња била  да је он отишо за  њом, да пређе тамо на  њихову страну, 

немам појма.  То је, лично ми он причао.  Међутим, када је дошао  горе на улаз, близу 

негдје, заробили су га, препознали су га и заробили су.  А  сад ја не знам да ли је он 

имао експлозиве, бомбе или шта је имао,  то стварно не знам. Он то није рекао да је 

имао.  Можда  јест, можда није. Ја не могу да тврдим, оно што ја не знам.   

 

Председник већа: Такође, окривљени каже, када је испитан овде на главном 

претресу, да је   „убеђен сам да је  Васиљко  Тодић,  да су   Васиљко  Тодић и  

Павловић Александар, незадовољни исходом кривчног поступка против  Галиба  

Хаџића и  сматрам да је  Вас неко злоупотребљавао, злостављао и злоупотребио  Ваше  

здравствено стање и навео  Вас да  лажно против  њега  сведочите, обзиром да је изјава 

коју сте дали пред  Управом полиције, се разликује“.... добро, то је већ оцена.... да није 

било, да немате никакве личне разлоге да га  теретите, да  он  Вас никада није видео, 

нити је било  с Вама контактирао, ни пре рата, ни у току рата, ни после рата? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Ја  Вам тврдим, одговорно, ево, ја 

слободно нека ме објесе, ако он мене не зна, или ја  њега.  Ја, ја... 

 

Председник већа:  Дакле,  Ви сте  њега познавали и пре рата... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  И он мене исто. 

 

Председник већа: ... и он  Вас? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да.  

 

Председник већа:  Виђали сте се, на начин како сте  Ви то описали?  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, да.  



 65 

 

Председник већа: И виђали сте га и после рата? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. Видејели сте и слике оне, да ли ја њега 

знам, ко је, како не би знао. Знам човека, знам многе  људе из града, познајем. Није то 

велики град, да се ми не знамо.  А поготову он је био на том одговорном мјесту,  гдје 

сам ја био и где ме је познавао, што ми је требао мало да помогне, можда макар мало.  

 

Председник већа:  А  где сте  Ви били, на ком сте  Ви били ... Мислите, када сте 

били у логору? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да, да. Јер, био је човек који ме је мање 

познавао, случајно, случајно, код комшинице водоинсталатер био и препознао ме, па 

ми је овако крадом протурио три шљиве ми дао.  То ми је много значило и каже, „ако 

ме виде убиће ме, не смијем, кад будем мого помоћу ти што могу“  и тако... Помого ми 

је, колко је мого.  

 

Председник већа: Добро, Ви сте рекли, када сте објашњвали ситуацију, кажете, 

једном приликом су ме испитивали инспектори ти и ти, објаснили сте све, и објаснили 

сте шта  Вам је тада Осман рекао и да  Вас је ошамарио, али кажете он ме није 

испитивао, он је само ту био, па да ли  Ви можете и да ли имате неко мишљење, неки 

закључак, зашто је он био ту, ако  Вас није испитивао? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Не, не.  Он је тада, када су мене 

испитивали, он је тада се кретао 'одао је овако, као што сте  Ви ту сад, 'одао, и овај, 

погледао у мене, па 'ода, па погледа у мене, па 'ода... Онда је ... 

 

Председник већа:  А други  Вас испитују? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. Ови су сједели и питали ме. 

 

Председник већа:  Да ли су они били  њему подређени?  Да ли  Вам је познато, 

или су сви имали исто овлашћење? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па не знам, он је да  Вам кажем,  ја не 

знам, не могу тврдит оно што не знам. Он је шетао и онда је дошао гдје сам ја, 

натерали су ме да сједнем и ја сјео сам за овај један сто, он ме ошамарио, ја сам пао 

главом доле, ударио сам о сто, није ме више тукао. Значи, једанпут ме је ошамарио... 

 

Председник већа:  А зашто? Шта сте  Ви рекли у том моменту, кад  Вас је он 

ошамарио? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па рекао ми је, опсовао ми је мајку 

четничку, каже „све лажеш, зашто не говориш истину“?  

 

Председник већа:  Али он  Вас не испитује? Ко Вас је у том моменту... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ништа он мене није испитивао тада. Тада 

је само пришао, љут је био и ударио ме тад  Није ме више, после тога није ме он никада 

ударио, али је слао, слао војску, те људе, оне специјалце, оне „Хосовце“, они су нас 
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тукли, изводили. Значи, он покаже главом, оном  кључару, он отоври и када отвори, зна 

се, први смо били ја и  „Пјевац“,  тај, звани   „Пјевац“  Миленко  Радушић. Ми смо увек 

били први на реду. Он је био први, ја други, до  њега.    

 

Председник већа:  Да ли су инспектори, када испитују неко лице, да ли  Вам је 

то познато, да ли су често сви били ту присутни, или само онај ко испитује?  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па, тамо где је испитивано? 

 

Председник већа: Да, да.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Па било је њих више. Ја  Вам кажем, у н 

еким собицама се  крију ови  „Хосовци“ ... овај... било је војске више. Било их је 

напољу, било их  је... никад ја не знам сад колко   њих има. А, углавном ови 

инспектори сједе и ... 

 

Председник већа:  Сви заједно у истој просторији? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. Да. Али, више пута је испитивао тај  

Галип, више пута је он испитивао и више пута је он наређивао, наравно да нас туку,  

пошто ... 

 

Председник већа: Добро, а да ли сте имали утисак да је  Галип  Хоџић,  Хаџић 

надређен Осману Османовићу, или  да су сви имали иста овлашћења, или је Осман 

имао више овлашћења у односу на остале?  Кажете,  „не знам да ли је био управник“,  а 

да ли је био надређени? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да... 

 

Председник већа:  Да ли сте могли то да закључите, по  његовом понашању, по  

његовим наредбама, по  његовом опхођењу? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја  Вам опет тврдим, у почетку је Галип, је 

он надређени био, пошто је он сједио тако у средини, као  сад  Ви,  и он је изгледало ми 

је да је он управник затвора. Међутим, после је, кажем  Вам, канцеларију је имао  

Галип је имао `канцеларију  горе на спрату, после  је  Осман у тој  канцеларији 

боравио, на спрату.  То ми... не знам ја, опет не тврдим  да је он био управник, јер не 

знам.  Горе је... 

 

Председник већа: Али је боравио у тим канцеларијама које сте  Ви сматрали да 

припадају главном? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. А у Маочи знам тачно да је Кадрија 

био управник затвора и он није крио да је управник затвора и знамо  то, сви  смо знали 

да је  он у Маочи.  Кад смо преселили у тај други логор, да је управник затвора 

Кадрија.  

 

Председник већа:  А овде нисте могли... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Овде нисмо могли ... 
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Председник већа: ... да сазнате... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Овде се све крило од нас.   

 

Председник већа: А  да ли је ту у логору био присутан неки тужилац, судија, да 

ли приликом испитивања, да ли су се водили неки записници, евиденције? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па било је неки  људи су долазили и 

приликом тих испитивања, ја знам да сам потписивао те изјава, много. Мораш да 

кажеш ово, мораш... Видели сте на овом снимку, има то снимљено, ја мислим да има 

више снимљено. Има ту, треба да има још. Ја мислим да сам ја то гледао у Брчком, да 

је овај снимак мало већи, нег што јесте. Да има мало опширније, али ја не знам. 

Вјероватно су они то скратили, шта је, не знам.   

 

Председник већа: А нисте чули да је ту, нисте, када сте Ви испитивани није 

био присутан ни један судија, тужилац? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Па они су се многи представљали, 

долазили су неки странци, па су нас испитивали. Долазили су, па су они исто тако 

правили записнике. Онда смо се молили богу да нас упишу у Међународни Црвени 

крст. Међутим, нисмо успјевали и приликом, једном приликом је мој зет који је у 

Њемачкој и сестра, човека неког из  Брчког, кога знам, платили су га, да оде само да 

успије да ме упише. Јер ако будем уписан у Црвени  крст, да ћу преживети. А 

обећавали су ми, сви су од  њих обећавали ми да нећу изаћ  жив.  Е онда, када сам био 

уписан, кад је међународни Црвени крст, када ме је уписао, онда су сазнали, био један 

шумар ту,  и пошто је он знао одакле сам ја ожењен, а то припада њима тамо,  да мој, 

код нас кажу  пунац, мој таст је имао овце и каже  „напиши папир бабо,  пошаљи 

једног овна да“...,  по шумару, а тај шумар је заједно су радили они... 

 

Председник већа:  Да ли Вам нешто значи име  Арман Јашаревић? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Како? 

 

Председник већа:  Арман Јашаревић? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па ја те... та имена... ја не могу сада да...  

Јашаревић? Сад када би ја видео слику, ја би  Вам одмах рекао,  знам тог човека, или не 

знам. А  сад по...  

 

Председник већа:  Добро. Реците ми,  Александар  Павловић? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Александар Павловић је био  „Аца“, мој 

друг, који је са мном био заробљен.   

 

 Председник већа: Добро. Да ли је он преминуо у међувремену?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Он је преминуо исто, није много прошло 

после рата, а не знам тачно које године је умро, али... 
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 Председник већа: Да ли познајете његову ћерку Мару Вукмировић?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Да.  

 

 Председник већа: Да ли је иста присуствовала Вашим разговорима када сте 

причали о овим догађајима у логору?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Разговарали смо и, овај, разговарао сам 

доста са Ацом. Он је био по свадбама, снимао свадбе и снимао рођендане, камерман је 

био и овај исликавао је фотограф, преко једне фирме у којој је радио и за ту фирму 

„Секулић“ се зове, тако да је он уцјењен био када смо били у заробљеништву, тукли су 

га највише због тога што је он, што је сликавао и што је снимао прије рата, „Да ли си 

дошао и нас да сними?“. А они су исто и њега заробили као, не знам он је човек у 

насељу где је муслиманско насеље. Они су њега дигли, негде је он пошао немам појма, 

отели му ауто и све и одвели су га у логор и он је исто тако мучен и доста тешко 

провео... 

 

 Председник већа: Добро. Његова ћерка сведок Мара Вукмировић је испитана и 

пред тужиоцем и овде на главном претресу, и она је изјавила да је често присуствовала 

Вашим разговорима и да многе чињенице које је изнела пред судом да је чула и од Вас, 

да ли је то тачно?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Да. Јесте.  

 

Председник већа: Она је навела да је њен отац био заробљен два и по месеца 

тамо и да је њен отац имао закључак да је Осман Османовић имао овлашћење да 

одлучује где ће он даље ићи када је лишен слободе. Да ли је некада Алекандар 

Павловић говорио да је Осман Османовић одлучио да он буде притворен, донео одлуку 

да он буде притворен?  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Па Ацо је, Александар, Ацо смо га ми 

звали, он се надао свима њима да ће му помоћи, пошто га сви знају по томе да је он 

фотограф и то, међутим, он је био још угроженији због тога што је то радио као ти си 

снимао и наше свадбе, па знаш сада ко је ко, па су га уцјењивали углавном. Ја не знам 

како је, овај, њему су помогли. Мислим да му је доста супруга помогла да изађе.  

 

 Председник већа: Добро. Она је такође рекла да је њен отац њој причао, да су 

њеног оца и Вас као и друга лица која су са Вама били заједно притворени извели у 

просторију где су Вас натерали да подигнете руке на неку шипку, где су Вас свезали, 

скинули Вам гардаробу испод појаса и тако понижене и голе, да су Вас палили по телу  

ватром упаљача, да ли је то тачно?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Јесте, цигаретом. Није упаљачем, 

цигаретом. Цигарета, значи, овај, ожиљци су били код мене цигаретом позади су нас 

палили. Овај, скинули нас, то је на улазу у комору када се улази. То је на том улазу и 

још је један био са нама Зоран Делић. Значи нас тројицу су извели.  

 

 Председник већа: А кажите ми ко је то наређивао или давао одобрење за то. Да 

ли то има везе са овде присутним оптуженима?  
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 Сведок оштећени Васиљко Тодић: То су ти инспектори. Значи нико није 

могао други наредити осим њих да уђу и они су нас извели. Када нас изведу, ти мораш 

да ставиш руке горе и онда су нас скидали. Онда тада тог времена је Асмир Татаревић 

се иживљавао највише на мени пошто, овај, клео се свим и свачим да нећу жив отићи. 

Сећи ћу ти прст по прст, руку, ногу. Направићу те инвалидом, па ћу те тек онда убити.  

 

 Председник већа: А да ли је некада био присутан ту и оптужени, када су Вас 

тако тукли, да ли сте, да ли је он некада дао наредбу да се то чини? 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Ја гарантујем да јесте, јер су они, ја Вам 

опет кажем, они су били одговорни за нас. Значи они су могли да кажу, макар да 

добијемо неки пресвлачај, да добијемо бољу храну или нешто. Ми смо добивали, 

добијемо десет кашика супице и онако два парчета хлијеба. Види се кроз њих. И ваља 

издржати до сутра опет до два, до пола два.  

 

 Председник већа: Она је исто тако овде на главном претресу рекла да је њој 

отац причао, а да сте Ви то потврдили у њеном присуству да сте се највише плашили 

када је стражар у више наврата вас двојицу извео напоље и примораода ашовима 

откопавате неексплодиране гранате и да их вадите голим рукама.  

  

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Тако је.  

 

 Председник већа: Ко је могао да да наредбу да притворена лица ваде ашовима 

неексплодиране гранате?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: То је лично, овај, исто они инспектори су, 

овај, смијали су се када су свезали мене и Ацу, лисице су ставили, једну лисицу мени, 

једну њему и овај, значи везали нас једног за другог и са снајпером нас човек прати и 

каже идете да вадите гранату. И тада нам је најтежи дан био. Испред зграде једне куће 

је пала граната, па је била испод куће потпуно негде на средини, а неексплодирана. И 

онда смо ми морали да копамо до ње, па онда док је оно мекше било, то је већ било... 

 

 Председник већа: Ко Вам је то рекао да радите?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Онда је он рекао ја не смем то... 

 

 Председник већа: А ко Вам је наредио? Да ли знате ко је издао то наређење?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Па то су наредили инспектори и они који 

су, они који су, значи њих тројица су били тада.  

 

 Председник већа: Можете ли да наведете ко?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Азим Мујкић, Галиб и Осман. 

 

 Председник већа: Добро. Она је исто тако навела да је њен отац њој причао да 

су Вас, пошто су сматрали да сте војно лице тукли, да су Вам очи биле затворене. То 

смо видели и на снимку, да су Вам палили тело ватром из упаљача, чак као и њеном 

оцу, да ли је то тачно? 
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 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Да. То је он изјавио и када је ишао. Пре 

мене је изашао. То је било на телевизији, када је Алекандар изашао, он је то изјавио. 

Било је то на телевизији, па су се моји уплашили да ме неће баш због тога убити, па су, 

овај, међутим, он је рекао шта вам је овај не сме га нико убити, баш због тога што сам 

изјавио. Ја сам урадио добро за њега.  

 

 Председник већа: А навела је и да сада, не знам да ли се то односи на Вас или 

њеног оца, да су му секли делове тела и приморавали га да поједе своје месо?  

  

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: То су мени сјекли са леве ноге, са бута 

осекли комад меса и Асмир ми је турао у уста да једем.  

 

 Председник већа: А ко је Асмиру био надређени? 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Асмир Татаревић и ја сам га пљунуо са 

тим.  

 

 Председник већа: Ко је Асмиру био надређени, да ли је њему неко био 

надређени?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Он ти је, он је био у тој 108 бригади и он је 

био и тамо и овамо и не знам ни ја, имао је ознаке и оне БиХ војска и имао је ознаку ту 

108 бригаде и имао је неки по себи овај ознака. Имао је на лијевом рамену... 

 

 Председник већа: Добро. А у каквом односу су били што се тиче овлашћења он 

и присутни Осман Османовић? Да ли је он могао да нареди Осману или Осман њему? 

Ко је коме наређивао? Ко је коме био надређен? 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Да Вам кажем искрено ја не знам ко је 

наредио да нас муче. Мене су тада, тада је Асмир мене бо шилима, сјекао ме је ножем, 

више пута се дешавало, гасили цигарете. Тако су изводили над... 

 

 Председник већа: Она каже причали су ми да су то све радили неки Хосовци, 

на шта она то мисли?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Па.... 

 

 Председник већа: Плаћеници који су дошли из Хрватске. 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: У Хосовцима је био и тај Асмир. Ниси знао 

тачно гдје је он. Он је имао више ознака тих по себи, да је био и 108 бригада и у БиХ и 

у Хосовцима, и он је имао налијепљено по себи свашта нешто.  

 

 Председник већа: Она наводи да сте Ви и њен отац сматрали, били убеђени да 

Осман Османовић везано за Ваше мучење у том логору, имао нека овлашћења и 

ауторитет.  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Па да. Он је имао овлашћења, али ја сада 

опет тврдим Вама не знам да ли је он био управник или... 
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 Председник већа: Дa ли је неко говорио у том логору, да је главни Осман 

Османовић или да је главни неко други? Да издаје наредбе Осман, да издаје наредбе 

неко други? Да ли се уопште водила, да ли сте чули.? 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Да. Али ми никада нисмо могли сазнати ко 

је главни од њих, зато што су они то мудро крили и нисмо могли да сазнамо уопште. 

Значи, овај, они су то између себе крили. Знам сто посто да није био Хазим главни због 

тога што су се ова двојица истицали.  

 

 Председник већа: Која двојица?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Азим Мујкић, Осман Османовић и Галип 

Хаџић.  

 

 Председник већа: На који начин су се истицали?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Истицали су се знам, чим они изађу било 

који од њих двојице када изађу и само покажу главном значи онај кључар одмах зна 

шта је. Ови су дошли. Неко ће бити бијен. Некада будемо сви претучени, а некада 

изведу по неког, по двојицу тројицу, или мене самог или Миленка Радушића самог или 

шта ја знам. и онда сва та испитивања, све што ми кажемо, ја кажем њима, па реците 

ми шта желите да ја кажем, ја ћу рећи. Никакав проблем. Само да ме више не тучете. 

Каже не може тако, ти си каже лажов, лажеш, нећеш да нам кажеш истину. Па ево шта 

желите да кажем. Ево ја ћу рећи. Приморавали су ме на разне начине, давао сам све те 

лажне изјаве. Давао сам оно све што су жељели морао сам. Значи нема ту шта. Морао 

сам да...био сам приморан, не само ја, него и остали.  

 

 Председник већа: Да ли поседујете Ви било какву документацију о Вашем 

боравку у Горњем Ракићу. Неко решење о одређивању притвора, о задржавању, о 

пуштању.  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Не, они овај, па нисам могао добити од њих 

ништа.  

 

 Председник већа: Дакле, не поседујете никакав документ да сте били у Горњем 

Рахићу, Окрајцима у логору? 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Имам од доктора када сам изашао, то имам 

све. Имам документације, па то не може стати у путну торбу колико имам од лијечења 

и шта ја знам.  

 

 Председник већа: Дакле, када су Вас задржали, ту нису донели никакво 

решење да се Ви задржавате, да сте заробљени, да сте лишени слободе?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Не. Само сам потписивао те изјаве неке 

шта ја знам, бићеш притворен, толико и толико. Бићеш годину, бићеш две, бићеш пет. 

А онда потпишеш, па онда, овај, онда следећа изјава па опет потпиши. Не знаш ни шта 

потписујеш и тако даље. Значи било је грозно. Не могу да објасним колико је то било 

провоцирање, да... 
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 Председник већа: Добро. И ово што Вас је питао бранилац, мислим да нисте 

одговорили, Ви сте навели да мислите да је Галип, стекли сте утисак да је управник 

био Галип Хаџић, то је ово што сте нама објаснили, јер је седео у тим просторијама, да 

је у почетку, да сте имали утисак да је он главни, да ли осим тога што је седео на 

одређеном месту, да ли постоји још нека околност на основу које сте Ви закључивали 

да је тада Галип Хаџић био главни, а после тога Осман Османовић?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Па ја Вам тврдим због тога што, овај, 

Галип се питао за све пошто је, кажем Вам, сједео је тако као Ви сада у средини и у 

почетку нашег боравка у Рахићу он је био на том мјесту и они су, када разговарају 

шапћу, не чујемо ми ништа, онда уведу нас и он овај, они се договоре вјероватно са 

овим двојицом, он се договори шта и како. Стекао сам утисак да је он тада био 

управник. Међутим, после, после када је овај шетао кажем Вам поред онда ми више 

није било јасно ништа и онда сам видео више пута када ме приведу да он силази, има 

канцеларију горе. Онда Миленко покојни Радушић каже ја мислим да, исто и 

Александар, да је он управник пошто он има сада горе канцеларију. Тако да... 

 

 Председник већа: Добро. А да ли сте Ви тучени и малтретирани након што је 

Осман Османовић прешао у те канцеларије горе?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Нисам сада Вас добро разумео. 

 

 Председник већа: Да ли сте Ви тучени и малтретирани, да ли сте вадили 

гранате, радили, оно што сте... 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Да. Да.  

 

 Председник већа: Радили и након што је он прешао да седи горе?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Све док сам био у Рахићу, значи није било 

дана, није било ноћи, по ноћи су нас изводили и све. Значи када сам прешао у Маочу. 

Горе је мало ипак било боље али када управник оде кући по ноћи опет долазе и 

замаскирани и онако неке препознам. Значи препознао сам Асмир и тај Шок да су 

долазили горе. Исто тако изводили нас и даље тукли.  

 

 Председник већа: Добро. Ви сте рекли да сте причали са Радом Симићем, пре 

него што је он преминуо и да је он рекао да не сме да сведочи, не сме никог да пријави 

због, јер су долазили људи, претили му, њему и његовој породици, да он живи тамо у 

крају где је већинско муслиманско становништво, је ли тако? 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Да. Једанпут ми је рекао Радо да му је 

рекао Хазим Мујкић, Радо води рачуна да ти не буде и штала и кућа и стока и све 

запаљено, води рачуна о свом животу и својој породици.  

 

 Председник већа: То сам управо хтела да Вас питам. Која имена је помињао, 

што се тиче претњи, ко му је претио?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: То је рекао Хазим Мујкић Раду.  
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 Председник већа: Добро. Ви сте рекли да све Ваше наводе могу да потврде 

Мико Савић, Будимир Станимировић, Брано Секулић и Ненад Некић? 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Да.  

 

 Председник већа: Где они живе?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: У, Ненад Некић је у Брчком. Он је тешко 

болестан. Будимир је у Обарског код Бијељине. Брано Секулић је исто у Обарској и не 

знам за кога сте још питали? 

 

 Председник већа: Мико Савић.  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Мико Савић је тешко исто болестан. Нешто 

је баш... 

 

 Председник већа: Они су сви тада били у логору, када сте Ви били?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Јесу били. Овај, они су само мање 

боравили. Они нису, ови су тројица изашли из Рахића из логора, нису били дуго. А 

Мико Савић је одведен, остављен. Ови су имали неку везу, шта ја знам. па су их 

извукли преко Алије Изетбеговића од Милана Секулића..... био је и Милан Секулић. 

Од Милана Секулића отац је био Алијом Изетбеговићем у затвору, па је он директно 

контактирао са Алијом и Алија је наредио да се њих, не знам, тројица четворица да се 

пусте. Они нису били не знам можда 17 дана. Јесу пребијени били..... 

 

 Председник већа: Дакле слушала се Алијина заповест у Рахићу? 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Да. Значи једини Мико Савић је пребачен 

горе у логор у Маочу и он је био дуже.  

 

 Председник већа: Колико сте Ви пута испитивани у, док сте били у Горњем 

Рахићу? 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Па да Вам кажем, ако нисам, сваки други 

дан сам био испитиван.  

 

 Председник већа: Добро. И колико пута је Осман Османовић је присуствовао 

Вашим испитивањима?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Био је, десило се можда само пар пута да 

није био, али када сам изјаве давао био је, били су сва тројица. Онако ми мало блаже 

изгледао тај Хазим Мујкић, али је исто, али ето, немојте га тући, немојте га тући. А 

овамо показује главом да ме туку. И онда је то, значи, знао сам да је то само фора да ме 

не туку, они убише.  

 

 Председник већа: Да. Добро. Да ли имате нешто да изјавите што Вас ми нисмо 

питали? Да ли оптужени имате неко питање? Изволите. Уђите у судницу.  

 

 Представите се само због транскрипта. Устаните када постављате питања. 
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 Оптужени Осман Османовић: Питао сам баш да ли могу сједети.  

 

 Председник већа: Укључите микрофон.  

 

 Оптужени Осман Османовић: Поштовани предсједниче судског вјећа, и 

чланови судског вјећа, уважени, ја имам неколико кратких питања.  

 

 Председник већа: Изволите.  

 

 Оптужени Осман Османовић: И примедбу једну.  

 

 Председник већа: Изволите.  

 

 Оптужени Осман Османовић: Поставио бих питање директно господину 

Тодићу. Зашто Александар Павловић Ацо, који је и пријема свједочењу значи своје 

ћерке, зашто никада, никада ни у једној својој изјави ништа није рекао од овога што сте 

Ви пуно тога рекли да ја не познављам сада мислим све... 

 

 Председник већа: Он се то изјаснио. Питао је Ваш бранилац и он се изјаснио и 

када се изјашњавао и где се изјашњавао и зашто се није изјашњавао. Тако да се сада 

понављате са питањима. Имате ли неко ново питање?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић:  Имам ја одговор, ако можете да Вам 

кажем, а господину да одговорим.  

 

 Председник већа: Ви сте се већ изјаснили. Једино ако имате нешто ново.  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић:  Имам Ацо ми је говорио стално да исто 

тако у насељу где је муслиманско живље, он је сам живео. Исто тако да је уцјењиван, 

да није смео да прича много и поготову после када смо суђени у Брчком, када смо 

излазили на суд, он није смео после ни да излази на суд. Рекао је ако изађеш убићемо 

те.  

 

 Председник већа: Добро. Брчко Дистрикт где живи становништво, где живе 

Срби, Муслимани и Хрвати.  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Не он је био. Ја сам на другом крају, а он је 

био где је баш муслимани живе. То је насеље Мераје, горе, тако нешто.  

 

 Председник већа: Стиче се утисак да се Срби у Брчком плаше Муслимана, да 

ли је то погрешан утисак или, кажете не сме због....да ли постоји други разлог, због 

чега се Ви толико плашите тих људи, због функција које су обављали, које и дан данас 

обављају или због нечег трећег? 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Па немам појма више. Ја никада нисам знао 

да мрзим, нити сам некога мрзео. Ја сам радио са много људи, радио сам и са 

Албанцима па сам са њима сарађивао и имам људи у Брчком... 

 

 Председник већа: Да, али шта су рекли, и Павловић и Симић, зашто се плаше? 
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 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Плаше се зато што му је Татаревић 

запријетио ако хоће да буде жив и да му се кућа не запали и да му не побије породицу, 

да завеже и то овако овим ријечима му рекао губицу, тако му је рекао. Он је мени 

таквим ријечима рекао.  

 

 Председник већа: Да ли сте чули да  овде присутни Осман Османовић неком 

прети?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Не знам да ли му је Осман пријетио, то не 

знам, само знам да му је Асмир пријетио и то је он мени рекао зато што Асмир близу 

њега живи. Недалеко. Значи, он и Асмир су били можда далеко па отприлике осамсто 

метара, километар. Нека је километар, није више.  

 

 Председник већа: Добро. Изволите следеће питање.  

 

 Оптужени Осман Османовић: Господин Васиљко је рекао да мене добро 

познаје прије рата, у рату и послије рата. Ја  бих га замолио да ми каже како сам ја 

изгледао у рату. Јер он никада није дао мој детаљан опис у рату а ни прије рата.  

 

 Председник већа: Препознао Вас је и сада је рекао да Вас зна. Сада ако 

хоћете... 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Знамо се лично када си радио у Управи 

прихода, ја сам био код тебе у канцеларији.  

 

 Оптужени Осман Османовић: Да ли сам имао наочале?  

 

 Председник већа: Када сте били код њега у канцеларији? После рата?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: После рата, да.  

 

 Председник већа: Зашто сте били код њега у канцеларији? 

  

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Био сам код њега у Управи прихода у 

канцеларији.  

 

 Оптужени Осман Османовић: Значи ја не знам тог човјека. И не знам да је он 

био.  

 

 Председник већа: Није био код Вас у канцеларији?  

 

 Оптужени Осман Османовић: Значи, ја њега не познајем. Постављам 

конкретно питање... 

 

 Председник већа: Добро. Само моменат. Да ли је био код Вас у канцеларији?  

 

 Оптужени Осман Османовић: Ја не знам уопште човјека.  

 

 Председник већа: Добро.  
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 Оптужени Осман Османовић: Могу ли поставити слиједеће питање? Да ли сам 

имао наочале? 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Ниси имао наочале у Управи прихода, када 

си радио ниси био са наочалима.  

 

 Оптужени Осман Османовић: Говорим у рату, да ли сам имао наочале? 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Имао си другачију фризуру и имао је, по... 

 

 Оптужени Осман Османовић: Да ли сам имао наочале, извињавам се, може ли 

конкретно да ми одговори?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Када си радио у Управи прихода ниси имао 

наочале.  

 

 Оптужени Осман Османовић: У рату, да ли сам имао наочале?  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Па не знам ја, у рату си некада стављао 

наочале, некада си их скидао.  

 

 Оптужени Осман Османовић: Аха, добро. Хвала. Завршавам питање. 

Слиједеће. Какав сам био, да ли сам био мршав, дебео, ухрањен, неухрањен у рату? 

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Готов си исти као и сада.  

 

 Оптужени Осман Османовић: Исти као сада. Хвала. Хвала. Завршавам 

питање.  

 

 Сведок оштећени Васиљко Тодић: Раније, раније,  

 

Оптужени Осман Османовић: Завршавам питање.  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: из ранијих година када је играо фудбал,  

 

Оптужени Осман Османовић: Завршавам питање.  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: јесте био мршав. 

 

Оптужени Осман Османовић: Завршавам питање. Када сам играо фудбал, како 

сам изгледао?  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Изгледао си мршав, тада си био мршав.  

 

Оптужени Осман Османовић: Када је то било?  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: То има година прилично, али знам да... 

 

Оптужени Осман Османовић: Када је то било отприлике?  
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Сведок оштећени Васиљко Тодић: Тада си био мршавији.  

 

Оптужени Осман Османовић: Када је то било отприлике?  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: То је било прије рата доста.  

 

Оптужени Осман Османовић: Де ми реците, осим тога што сам био директор, 

молим Вас... 

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Ти можеш да се фолираш... 

 

Оптужени Осман Османовић: Да Вас питам господин Васиљко... 

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: ...колико хоћеш, али ти знаш да сам ја са 

твојим братом добар био, ти знаш врло добро.  

 

Оптужени Осман Османовић: Господине Васиљко, господине Васиљко, могу 

ли Вас питати слиједеће питање. Осим што сам ја био запослен у полицији, играо 

фудбал па ме знате. Да ли сам ја још нешто у Брчком био, у то вријеме, и да ли сам био 

познат по нечему још и то јако познат?  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Био си познат, био си неки шеф, шефић у 

управи прихода.  

 

Оптужени Осман Османовић: Не. То је послије рата, говорим о прије рата? Ви 

сте рекли да мене јако добро познајете... 

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Јесте. И тебе и брата твога, знам обојицу.  

 

Оптужени Осман Османовић: У реду. Прије рата, ако сте нас тако добро 

знали, у реду, прије рата, знам зато што смо ми ближи годинама, по чему знате мене 

прије рата?  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Не знам на шта мислиш пошто... 

 

Оптужени Осман Османовић: Да ли сам био у полицији? 

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Јеси био.  

 

Оптужени Осман Османовић: Шта сам био?  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Не знам ја шта си био, али си био у 

полицији.  

 

Оптужени Осман Османовић: Добро. Господине, значи био сам пријеседник 

команде, доносилац штафете младости и тако даље и тако даље. Не сјећате се тога, а 

био секретар ССН-а и много пута долазио у Брезик код вас на састанке, а Ви се мене не 

сјећате. А ни ја Вас се не сјећам. Значи Ви нисте долазили на састанке.  
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Сведок оштећени Васиљко Тодић: То што се тиче Брезика, ја сам био у 

Месној заједници. Ниси долазио. И ја сам радио у Мјесној заједници. Никада ниси 

долазио када сам ја био.  

 

Оптужени Осман Османовић: То могу потврдити људи ако треба. И на крају. 

Ја Вам морам нешто рећи овдје, зато што... 

 

Председник већа: Питања, питања Османовићу. Оптужени, питања само.  

 

Оптужени Осман Османовић: Мени је јако жао за све оно што се Вама десило 

током рата. Јако ми је жао. Али то нема везе никакве самном. Никакве Васиљко. А јако 

ми је жао и вјерујем да Вам се то десило. Али то није било уз моје знање и ја појма о 

томе немам.  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Не може теби бити жаљивије него мени.  

 

Оптужени Осман Османовић: Знам. Ја стварно саучествујем значи у ономе 

што се Вама десило... 

 

Председник већа: Немате појма о овоме... 

 

Оптужени Осман Османовић: Жао ми је.  

 

Председник већа: Само моменат. Немате појма да се дешавало све ово што је 

сведок на данашњем претресу рекао? 

 

Оптужени Осман Османовић: Да. Немам појма шта се њему дешавало. Све 

сам то читао у спису и, значи, у спису сам то видио и видио сам на оном снимку. 

Значи, ја Васиљка не знам. То понављам и поцртавам.  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Никакав проблем, потврдиће и други људи 

то, не морам само ја. Не морате веровати само мени.   

 

Оптужени Осман Османовић: И на крају само.. 

 

Председник већа: Питања, само питања.  

 

Оптужени Осман Османовић: Питање Васиљку.  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Овај човек не говори истину ништа.  

 

Председник већа: Не закључци.  

 

Оптужени Осман Османовић:: Питање Васиљку.  

 

Председник већа: Реците Тодићу. Само моменат. Не можемо сви у глас. 

Изволите.  

 

Оптужени Осман Османовић: Питање Васиљку. Господине Васиљко. Ја сам 

спреман добровољно, да ли сте и Ви спремни добровољно да се.... 
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Председник већа: Молим Вас одбија се, оптужени не може такво питање. Не 

може уцене, не може уцене.... 

 

Оптужени Осман Османовић: Не. Никакве уцене нису.  

 

Председник већа: Клетве, уцене, обећања, то не може.  

 

Оптужени Осман Османовић: Могу ли довршити питање?  

 

Председник већа: То није за судницу. „Ја сам спреман, да ли си ти спреман“, то 

није.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Дозволите да заврши питање.  

 

Оптужени Осман Османовић: Могу ли завршити питање? 

 

Председник већа: Па јасно је какво је питање.  

 

Оптужени Осман Османовић: Ако можете допустите молим Вас. имам утисак 

један јако ружан одавде... 

 

Председник већа: Не можете да условљавате ничим сведока. Сведок је овде да 

се изјасни о чињеницама, а Ви можете да му поставите питање... 

 

Оптужени Осман Османовић: Па могу ли поставити питање.  

 

Председник већа: Сачекајте. Морате да ме чујете. На оне чињенице на које се 

он изјаснио.  

 

Оптужени Осман Османовић: Добро. Везано за интегритет свега овога што је 

он причао, везано за интегритет, да ли сте спремни заједно самном на полиграф, на 

детектор лажи, без обзира што... 

 

Председник већа: Одбија се одговор на питање. Детектор лажи, није доказ за 

суд... 

 

Оптужени Осман Османовић: Немам више питања. 

 

Председник већа: То зна и Ваш бранилац. Објасниће Вам. Тодићу да ли постоји 

нешто што сматрате да је важно да овде истакнете да кажете, а да Вас ми нисмо 

питали.  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Постоји ово је најважније што Вам кажем и 

кунем се у све и мртво и живо, да ме овај човек лично зна и да ја њега знам, а он морам 

да кажем мојим ријечима, ако смем, лаже. Значи не говори ништа истину, лаже. Он је 

био то одговорно лице. То и то је радио, све што сам рекао, тврдим одговорно. У све 

што имам и мртво и живо кунем се да је то тај човек и да је он радио то и то.  

 

Председник већа: Да је тукао Миленка Радушића како сте то описали... 
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Сведок оштећени Васиљко Тодић: Тако је.  

 

Председник већа: Да је тукао Раду Симића... 

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Тако је.  

 

Председник већа: И да је Вама ударио шамар и све остало што сте описали... 

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Ја нисам кукавица да кажем е он је мене 

шутао, он је мене тукао, он је мене ошамарио. Један шамар ми је дао и због тога нисам, 

каже зашто га нисте тужили. Нисам га тужио, али дошло је на ред... 

 

Оптужени Осман Османовић: Па све ово никада није... 

 

Председник већа: Оптужени, немојте да говорите док говори сведок. Добро. Да 

ли, значи то је све што сте имали. Немате ништа више друго да изјавите?  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Ево он тврди да он мене није ошамарио, а 

ошамарио ме је кунем се дјецом мојом и мојом унучади и мојим мртвим свим. Да ме је 

лично он ошамарио. Зашто ја нисам рекао Вама да ме је тај човек тукао ногама овим 

оним. Није. Значи ја сам дошао да кажем овде истину шта је било и како је било.  

 

Председник већа: Изволите оптужени само реците, па да завршимо са 

сведоком.  

 

Оптужени Осман Османовић: Само још једно питање. Зашто онда сви други 

укључујући и Радушић Миленка, укључујући све ове друге које је он споменуо као 

затворенике у то вријеме, никада ме нису споменули да сам ја био присутан, да сам 

стално био ту... 

 

Председник већа: То није питање, овако оптужени, то није питање за овог 

сведока. Не може он да говори зашто Вас неко други није споменуо. Ако немате 

других питања.  

 

Оптужени Осман Османовић: Да, али он тврди и спомиње те друге.  

 

Председник већа: Да ли имате још неко питање?  

 

Оптужени Осман Османовић: Немам, хвала лијепо.  

 

Председник већа: Можете се вратити на Ваше место. Да ли истичете 

имовинско-правни захтев за претрпљене болове, накнаду материјалне, нематеријалне 

штете?  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Да. Да.  

 

Председник већа: Да ли можете да определите износ или ћете то урадити у 

неком другом поступку?  
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Сведок оштећени Васиљко Тодић: Па шта ја знам. Ја имам суђење и у Брчком, 

па не знам ја... 

 

Председник већа: Добро. Да ли то значи да Ви истичете имовински захтев, а 

износ ћете определити накнадно или у неком другом поступку? 

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Да. Да.  

 

Председник већа: Добро. Ви сте имали трошкове за долазак. Допутовали сте 

Вашим возилом, је ли тако?  

 

Сведок оштећени Васиљко Тодић: Да.  

 

Председник већа: На име доласка тражите 4.015 динара и, добро трошкове 

исхране. 

 

Суд доноси  

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

ОДОБРАВАЈУ СЕ сведоку Васиљку Тодићу трошкови поступка у износу од 

5.015 динара на име путних трошкова у износу од 4.015,00 динара и 1.000,00 динара на 

име трошкова исхране.  

 

Ја Вам се захваљујем.  Уколико буде било потребе, позваћемо  Вас, али ја се 

надам да током овог поступка, више нећете бити позивани.  

 

Сведок-оштећени  Васиљко  Тодић:  Хвала  Вам пуно.   

 

Председник већа: Довиђења.  

 

Адвокат   Ђорђе  Дозет:   Судија,  ако дозволите, у присуству сведока… 

 

Председник већа:  Сада  је  17,57.  Имамо сведока, која је већ испитана,  Зора  

Симић и  њен исказ није јако дуг.  Ја предлажем да направимо малу паузу од 10 минута 

и да до краја поступка испитамо сведока из разлога  економичности, да је не враћамо. 

Ја мислим да то неће дуго трајати.   

 

Само  браниоче, да ли  Ви имате пуно питања, имате доста питања за тог 

сведока?   

 

Адвокат   Ђорђе  Дозет: …. без микрофона… 

 

Председник већа:  Добро, у том случају, направићемо сада паузу, у трајању од   

10 минута, а за то време,  припремиће се сведок Зора Симић и испитаћемо је.  

 

Значи у 18 и 10 наставак.  

 

По истеку паузе у 18 и 16 наставља се главни претрес.  
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Суд доноси  

 

Р Е Ш Е Њ Е  
 

Да се у доказном поступку изведе доказ испитивањем сведока-оштећене Зоре 

Симић.  

 

Позваћете сведока-оштећену Зору Симић.  

 

Испитивање сведока-оштећене ЗОРЕ СИМИЋ 

 

 

Председник већа:  Добар дан.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Добар дан. 

 

Председник већа:  Даћете ми Вашу личну карту.  

 

Истоветност сведока утврђена увидом у личну карту издату под бројем 

010К006АК од надлежних органа БиХ.  

 

Сведок Зора Симић, са личним подацима као на записнику о испитивању пред 

ТРЗ-ом од 24.01.2020. године.  

 

Реците ми да ли познајете оптуженог Османа Османовића? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не, само из јавних медија, овако док је био 

тамо радио у Брчком, ту сам га знала, овако не.  

 

Председник већа:  Дакле, нисте у сродству, нисте у завади? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не, не.  

 

Председник већа:  Као сведок дужни сте да говорите истину, давање лажног 

исказа представља кривично дело.  

 

Да ли Вам је јасно ово упозорење суда? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Јесте.  

 

Председник већа:  Нисте дужни да одговарате на питања којима бисте себе или 

евентуално Вашег блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној 

штети или кривичном прогону.  

 

Да ли Вам је јасна ова поука? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Јесте.  

 

Председник већа:  Као сведок дужни сте да положите заклетву. Текст заклетве 

гласи, поновићете само да ли се заклињете на овај начин: Заклињем се својом чашћу да 
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ћу о свему што пред судом будем питана говорити само истину и да ништа од онога 

што ми је познато нећу прећутати.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Заклињем се.  

 

Председник већа:  Сведок упозорена, опоменута у смислу одредби члана 95 

став 1 и 2 ЗКП-а, након положене заклетве у смислу члана 96 ЗКП-а, изјави:  

 

Да ли остајете при овом исказу који сте дали на записнику о испитивању пред 

ТРЗ-ом, Тужилаштвом за ратне злочине 24.01.2020. године? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Да.  

 

Председник већа:  Немате ништа да измените, немате ништа да додате? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не, не.  

 

Председник већа:  Изволите, позивам заменика тужиоца за ратне злочине 

уколико има питања да постави питања сведоку.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Заменик тужиоца. Само неколико питања 

за сведокињу. Да ли је супруг био тада мобилисан када је лишен слободе? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не, не, био је цивил.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли је био, да ли је носио униформу у 

возилу или је био у цивилној одећи? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  У цивилном је био. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Да ли је тада имао оружје код 

себе? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Шта је било са тим возилом, да ли Вам је 

враћено? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не, није враћено никад.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли Вам је рекао из којих разлога је он 

ухапшен тада био? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па ништа он није рекао тад.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Где је био смештен у затвору? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  У Рахићу, у логору.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: У логору. Где тај логор се налази?  
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Сведок-оштећена Зора Симић:  Рахић код Брчког.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А да ли Вам је рекао који је то локалитет, 

где се то налази ближе?  

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Па не знам сад тачно рећи.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:Добро, добро, само реците. Овај, како се 

зове, да ли Вам је рекао да ли је неки вођен кривични поступак против њега у вези тог 

боравка у логору? Против Вашег супруга.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Није. За на пример тероризам, оружану 

побуну?  

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не, не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Реците ми да ли је имао Ваш 

супруг или да ли Вам је причао да ли је имао неку документацију о лишавању слободе, 

решење о притварању, решење о затварању или...? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли је добио неку, овај, како се зове, 

документацију везано за боравак, о дужини боравка тамо? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Није ништа имао.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: О пуштању из логора? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Ништа. Није у ствари, не знам сад да то није 

било у "Црвеном крсту" горе гдје је био, то не знам.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли Вам је рекао из којих разлога је он 

био тамо у логору све то време? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па није имао ништа одређено, једноставно 

њега су ухватили као цивила и одвезли га ту, био је петнаест дана у том Рахићу, после 

је пребачен у Тузлански логор.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Немам више питања.  

 

Председник већа:  Немате других питања. Браниоче, да ли имате неко питање 

за сведока? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Добар дан госпођо Симић.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Јесте.  
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Адвокат Ђорђе Дозет: Ја сам адвокат Ђорђе Дозет, претпостављам да се сећате.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Да, да, сећам се.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ви сте изјавили да остајете у свему код овог што сте 

рекли пред тужиоцем, па ја нећу да дужим као ни мој колега. У сваком случају мене 

интересује ова повреда о којој сте се овде изјаснили. Ви сте рекли: "Па повреде није 

имао ту у логору већ кад је био транспортован за Тузлу. Онда ударили су га на неком 

пункту горе, и ту му је било пресечено, па је имао конце". Остајете код тога и даље? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Да. Тако је било.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Е сад, да ли сте икад од изласка Вашег супруга из 

затвора у Тузли, то је јул `92.? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Јесте, јесте.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  До дана данашњег упознали лице, лично упознали лице 

које се зове Васиљко Тодић? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не. Моја ћерка га зна, значи они су доле у 

комшилуку живе, али ја га нисам никад упознала.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли је то лице по Вашем сазнању икад био у Вашој 

кући? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не. Не знам, можда, не могу .... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Како се зове Ваша ћерка? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Наташа Симић.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Знате шта, да вам кажем, јер двадесетосам 

година је прошло послије тога, доста се и заборавило и шта ја знам, али не сјећам се, не 

знам. Можда је супруг са њим био у контакту, негдје, можда су се налазили у Брчком, 

јер то није далеко.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Не сећате се да је био у Вашој кући? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:   Не сјећам се.   

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Захваљујем, немам више питања.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Не знам, можда је био, али ја се не сјећам, не 

знам.   

 

Председник већа:  Да ли оптужени има неко питање? Немате питање.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Имам ја једно питање председнице ако 

допустите.  

 

Председник већа:  Може.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Рекла је сада и прошли пут је то рекла и 

сада је рекла везано за ове повреде, па је рекла, овај: "повреде није имао ту у логору 

већ кад је био транспортован за Тузлу онда ударали су га на неком другом пункту горе 

и ту му је било расечено....". Како она то зна да је то баш било тако? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Па зато што је човек дошао када је размијењен, 

дошао је са повредама.  

 

Председник већа:  Добро и шта Вам је рекао? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Шта Вам је рекао? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па рекао је да су га ту овај кад су га повезли из 

Рахића за Тузлу, пункт је био, ту је било неке ХВО јединице, и да су ставили.., у 

међувремену у њега су очи биле повезане, он то није ништа видио кад су га возили. На 

том пункту ови су стали и ушле су те јединице, не знам ко га је, и ударио га је 

пушком... 

 

Председник већа:  Само да будемо јасни. Да ли су га тукли ту док је био у 

Рахићу, кад су га повезли или негде на неком другом месту? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  На другом мјесту.  

 

Председник већа:  Где, шта Вам је рекао, где? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Па то је прије Сребреника, сад неко мијесто, не 

знам како се зове.  

 

Председник већа:  И шта је рекао ко га је тукао? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па неки војник, једноставно је дошао са тог 

пункта и ударио га с пушком, јер он није видио, очи су му биле завезане и расекли га, 

кренули су у Сребреник у болницу, ставили су му ту копче и за Тузлу су га пребацили.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А где је био расечен? Где му је било 

расечено? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па овде овако, чело, тај дио.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Чело? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Овако, ту. И ту је и кад је дошао из 

заробљеништва имао је те ожиљке.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Немам више питања.  

 

Председник већа:  Добро. Где Ви сада живите? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  У Брчком.  

 

Председник већа: У Брчком. Зато што имамо у нашим списима изјаву Васиљка 

Тодића који каже: "деца Рада Симића живе негде у Швајцарској".  

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не.  

 

Председник већа:  Како се зову Ваша деца? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Он има из првога брака троје дјеце и са мном 

има ћерку једну.  

 

Председник већа:  Добро. 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  А ниједно дијете није у иностранству, има 

сина и ћерку у Лопарама живе, једна живи једно село до Лопара и моја ћерка у Брчком 

живи.  

 

Председник већа:  У Брчком.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Јесте.  

 

Председник већа:  А Ви сте, поново сте ступили у брачну заједницу? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не.  

 

Председник већа:  Не? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Нисам.  

 

Председник већа:  Нисте. Кажите ми до када сте живели са Радом Симићем? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па до 2012. када је он умро.  

 

Председник већа:  Од чега је он преминуо? 2012. је преминуо? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Јесте.  

 

Председник већа:  Од чега је преминуо? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Он је прво 2002.  имао мождани, па је после 

тога имао... 

 

Председник већа:  Шта је имао? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Мождани удар.  
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Председник већа:  2002. године? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Јесте.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић: И послије је имао 2005. инфракт један, па 

после други и од овог трећег је преминуо.  

 

Председник већа:  Добро. А кажите ми после рата, после свих ових дешавања 

он је био притворен `92. године, како је он изгледао када је дошао, да ли је боловао, 

физички како је изгледао? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па лоше је изгледао скроз.  

 

Председник већа:  Како лоше? Можете ли да нам опишете? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Знате шта, отишао је, рецимо заробљен је био 

са неких 95-96 килограма, дошао је са 71 кући, за та два мјесеца, значи од 27. маја, 12. 

јула је размијењен.  

 

Председник већа:  Добро. Кажите ми да ли је он боловао од нечега? Од чега је 

боловао? После рата, је л` радио негде, каква је било његово здравствено стање? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Он је после, здравственог стања био лоше, 

имао је притисак висок и свашта је имао ту проблема.   

 

Председник већа:  Да ли је имао последице боравка у логору? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Молим? 

 

Председник већа:  Да ли је имао последице боравка у овом логору? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па вероватно да јесте, јер он је преживљавао 

ту трауме, значи свашта је било ту, није сад имао услове неке за живот не знам ти ја 

какве.  

 

Председник већа:  А шта Вам је причао, шта је преживљавао и где је 

преживљавао? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па преживљавао је страх зато што су ту 

доведени још логораши и били су, друге да ли су тукли да ли нису, ја не знам, али 

углавном овај да.... 

 

Председник већа:  А да ли је он имао неке повреде осим ових што кажете да је 

био претучен? 
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Сведок-оштећена Зора Симић:  Не, није, само што они нису ту имали храну, 

нису имали воде, не знам колико је њих било ту, можда добију пет литара воде у том 

логору да имају за читав дан.  

 

Председник већа:  Кажите ми, он је Вама говорио да никада није тучен у 

Горњим Рахићу, је ли тако? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Да, да.   

 

Председник већа:  Дакле, није га нико никад тукао док је тамо боравио? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Није.  

 

Председник већа:  А да ли је видео да је неко други тучен од осталих 

притвореника? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па јесу, тучени, то је причао.  

 

Председник већа:  Шта је причао? Ко је тучен? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па причао је за тога Васиљка и Миленка исто, 

сад како се тај Миленко презивао, не знам.  

 

Председник већа:  Под надимком Певац сте рекли? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Ја. И овај, они су дошли касније од њега ту у 

логор. И није их могао препознати, значи од батина, већ је тај Васиљко препознао 

њега, јер они су се познавали и прије рата.  

 

Председник већа:  Ви сте тада рекли да Васиљка познају Ваша ћерка и зет, 

обзиром да живе близу њега? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Јесте, јесте.  

 

Председник већа:  Такође да Вам је супруг причао да је Васиљко доведен после 

њега и да је био у бесвесном стању, натечен и сав модар? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Да.  

 

Председник већа:  Да је Певац био тучен, је ли тако? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Јесте.  

 

Председник већа: Да је исто он тада био заробљен са Васиљком Тодићем. А 

кажите ми да ли је неко, да ли је Ваш супруг некад помињао овде присутног Османа 

Османовића да је он тада био, вршио неку функцију у логору? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Није.  

 

Председник већа:  Никада није поменуо његово име? 
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Сведок-оштећена Зора Симић: Ја колико се сјећам, није спомињао га никад.  

 

Председник већа:  Колико се Ви сећате? А кажите да ли Ви, кажете чули сте за 

Османа Османовића. Шта сте све чули? Када? Пре рата, за време рата, после рата? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Не, после рата, сад ово, јер он је радио доле у 

Брчком, био је начелник ја мислим пореске управе, шта је био, не знам.  

 

Председник већа:  И где сте га Ви, јесте ли га упознали лично или? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Не, не, већ преко јавних медија, било у 

дневницима и тако кад је нешто.  

 

Председник већа:  Шта је било дневницима? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Па да је радио ту и тако.  

 

Председник већа:  То након његовог хапшења? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не, не, прије.  

 

Председник већа:  Пре хапшења је било. Да ли је Вашем супругу неко претио? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Не.  

 

Председник већа:  Овде присутни саслушани сведок Васиљко Тодић је рекао да 

се он видео са Вашим супругом пре него што је преминуо и да је био и на сахрани 

Вашег супруга. Да ли је Вама то познато? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Ја се не сјећам.   

 

Председник већа:  И да је он рекао да није смео да поднесе пријаву надлежним 

органима против било кога ко га је тукао у Горњем Рахићу и шта му је све рађено у 

Горњем Рахићу, јер је добијао претње, да су му говорили, да су нека лица долазила код 

њега кући и да су му рекли да ништа не пријављује, ако жели да он и његова породица 

живе, а да ће му у супротном запалити кућу и шталу. Да ли Ви имате нека сазнања о 

томе? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  То ја не знам. Не знам, преда мном  није  

никад ништа то спомињао, никад.  

 

Председник већа:  Вама никад није рекао да је неко долазио ? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Не.  

 

Председник већа:  Да ли је Вама неко претио? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не.  
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Председник већа:  Да ли је Вама непосредно пре доласка у овај суд, да ли Вас 

је неко контактирао и указивао Вам како треба да сведочите? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Ништа, нико није. Ја сам рекла што знам ја ћу 

то да кажем.  

 

Председник већа:  Коме сте то рекли? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па са ћерком сам причала и тако.  

 

Председник већа:  А зашто сте о томе причали са ћерком? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Како нећу кад дијете са мном ту малте не и 

живимо и разговарамо о томе, и зна да треба овамо да идем.  

 

Председник већа:  И Ви сте њој рекли да ћете Ви испричати оно што знате? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па да.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли неко има неко  накнадно питање? Кажите ми 

да ли је Ваш супруг поседовао неки документ да је био притваран? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Нема никакви  документ.  

 

Председник већа: Никакве документације да је боравио у логору у Горњем 

Рахићу? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Ништа нема.  

 

Председник већа:  Да ли је Вама познато колико је он времена провео у том 

логору? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Па у логору том је био ја мислим око 

петнаестак дана и да је после пребачен у Тузлански затвор.  

 

Председник већа:  У ком периоду је то било петнаест дана? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Од 27. маја, е сад, да ли је био до 12. јуна, то 

не знам тачно рећи.  

 

Председник већа:  И после тога је пребачен у Тузлански затвор, је ли тако? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Јесте.  

 

Председник већа:  А да ли су њему, да ли му је одузет неки новац или неки 

ауто или нешто? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Јесте, ауто му је одузето и новац је одузет.  

 

Председник већа: Ко му је то одузео, да ли знате? 
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Сведок-оштећена Зора Симић:  Па то је одузето ту, сад не знам да ли је 

опширно, када је пошао у Брчко из нашега мјеста, био је тај пункт већ, није био тад 

пуко рат, био је пункт и ту су били мјештани тога села Муслимани. Е, сад, они су 

пустили њега и он је отишао у Брчко. У међувремену кад се враћао из Брчког поново 

кући, ту су дошле неке паравојне јединице, биле неке живиничке УСЕ, и они су ту 

њега пресрели и узели му ауто, и све одузели што је било и у ауту и новац што је имао 

код себе.  

 

Председник већа:  Колико је новца имао код себе? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Имао је око 1.500 марака.  

 

Председник већа:  И то су му узели? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Јесте. А ауто смо имали, значи прије тога `87. 

смо увезли из Швицарске, плаћено је тад неких 17.000 франака. И значи то је одузето и 

никад нико то није ништа.  

 

Председник већа:  Никад Вам није враћено. Да ли сте се обратили неком? Да ли 

се Ваш супруг касније, после рата, обраћао неком да тражи своје возило и свој новац? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Није. 

 

Председник већа:  Зашто није? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не знам. 

 

Председник већа:  Па да ли се плашио? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Па није се он плашио већ једноставно, 

вјероватно да он није знао да има право на то, и да ли може то, није се ни распитивао.  

 

Председник већа: Па ако вам неко нешто одузме, а нема разлога да вам одузме, 

наравно да имате право да повратите оно што је ваше.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић:   Не знам.  

 

Председник већа:  Нисте никад разговарали о томе и никад Вам није говорио 

да би се обратио неком да тражи свој ауто? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Нисмо никад.  

 

Председник већа:  А да ли Вам је говорио да је тражио док је био у затвору, док 

је био у Горњем Рахићу, да ли је тражио да му се врати возило? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Није.  

 

Председник већа:  Није? 
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Сведок-оштећена Зора Симић: Па вјероватно од страха и од свега није му ни 

пало на памет  тад да тражи.  

 

Председник већа:  Па овде присутни сведок Васиљко Тодић је рекао да је 

тражио када су га повели у Тузлу, али да је тада свирепо пребијен.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Не.  

 

Председник већа:  Није Вам о томе причао.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Није.   

 

Председник већа:  Да је он лично гледао и видео како туку Вашег супруга и да 

га туче овде присутни Осман Османовић. О томе Вам није причао? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:   Не, није.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли истичете имовински захтев због претрпљених 

болова, страха, физичких повреда Вашег супруга? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Да. 

 

Председник већа:  Да ли можете да определите износ или ћете исти определити 

накнадно? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Па не знам.  Износ, сад ја не знам он ту што је 

имао пара код себе, знам да је имао тад 1.500 марака, али то су биле  оне неке њемачке 

тад марке, и знам да је ауто тад било кад смо увезли, било је 17.000 франака 

вриједности.  

 

Председник већа:  Добро. Дакле, Ви се нисте државним органима Босне и 

Херцеговине обратили, није се Ваш супруг обратио нити Ви после његове смрти да 

Вам се то врати? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Нисмо.  

 

Председник већа:  Да ли је он у неком поступку учествовао који се водио 

против неких лица због Горњег Рахића? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Није.  

 

Председник већа:  Није учествовао. Ни као сведок? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Не.  

 

Председник већа:  Ни као оштећени? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Не. Није га нико никад ни позивао.... 
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Председник већа:  Није га нико позивао и никад се он није обраћао. Дакле, Ви 

тражите да Вам се накнади, истичете имовински захтев за ово одузето возило, новац и 

имовински захтев на име претрпљених болова, страха и физичких, телесних повреда 

Вашег супруга? Је ли тако? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Да.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Да ли сте имали неке трошкове за долазак? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Јесам. 

 

Председник већа:  Ви сте рекли које сте трошкове.... 

 

 Суд доноси  

 

Р Е Ш Е Њ Е  
 

 Одобрава се сведоку-оштећеној Зори Симић накнада трошкова за долазак из 

Брчког возилом у Београд  у износу од 50 конвертибилних марака, што у динарима 

износи 2.995,75 динара, путарина 620,00 динара у оба правца, а што укупно износи 

3.614,75 динара.  

 

Сведоку-оштећеној се досуђују трошкови на име исхране на данашњи дан у 

износу од 1.000,00 динара, што укупно износи 4.614,75 динара.  

 

Да ли можемо да отпустимо сведока? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Знате шта судинице, ја сам дошла са таксијем, 

јер нисам могла доћи, јер касно је ово суђење и нисам могла, значи такси сам платила 

150 марака што је он довезао до овде. И сад од пола три, четири сата, он је по 10 

марака ми узима сваки сат што сам чекала.  

 

Председник већа:  Ми сада немамо доказе за то. Ви ћете нам доставити те 

доказе, нека Вам он напише рачун  на тај износ.  

 

Сведоку се досуђују и преостали трошкови чија ће висина бити одређена 

накнадно, по достављању доказа за исте.  

 

Да ли можемо да отпустимо сведока? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је л` могу само једно питање 

председнице? 

 

Председник већа:  Изволите тужиоче. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Сведокиња је рекла да поставља 

имовинско-правни захтев. Према коме? 
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Председник већа:  Према коме постављате, обзиром да је овде оптужени Осман 

Османовић? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Не знам ја сад коме то треба.  

 

Председник већа:  Дакле, онај ко је крив Ви постављате имовински захтев.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Па добро.  

 

Председник већа:  Овде је само Осман Османовић оптужен. Да ли Ви уколико 

он буде оглашен кривим према њему постављате имовински захтев? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Може, да.   

 

Председник већа:  Па немојте може, да ли да? 

 

Сведок-оштећена Зора Симић: Да.  

 

Председник већа:  Морате да будете изричити. Добро. Можете да се удаљите.  

 

Сведок-оштећена Зора Симић:  Хвала.  

 

Председник већа: На сагласан предлог странака одобрено је сведоку Зори 

Симић да се удаљи из заседања.  

 

Добро. Ми смо овим испитали све сведоке тужилаштва и за наредни претрес 

позваћемо сведоке који су предложени од стране одбране.  

 

Изволите.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Адвокат Дозет. Пошто нисам изнео односно рекли сте 

ми да након испитивања сведока изнесем примедбе на начин управљања односно 

вођења главног претреса, па то сад користим прилику. Одбрана заиста нема никакав 

проблем са тим да ви као веће односно Ви као председник већа испитујете било које 

околности везане за тај период, али Законик о кривичном поступку каже нешто друго. 

Оптужница односно чињенични опис из оптужнице је оно шта се овде треба 

утврђивати. Сваки излазак из оквира чињеничног описа из оптужнице апсолутно бисте 

оправдано упозорили мене и колегу тужиоца ако са неким питањем излазимо из тог 

оквира, ја молим да се и Ви тога држите. Ви сте данас потрошили јако пуно времена са 

овим сведоком Тодићем утврђујући да ли је мој брањеник односно ко је био тамо 

претпостављени старешина односно одговорно лице у затвору или командант, 

старешина или како год да га назовемо, упућујем односно указујем на то да мој 

брањеник није оптужен за било какво руководеће место, руководећи положај, радњу 

као некакво командно лице односно није оптужен по командној одговорности. Са 

друге стране, у неколико наврата, да не кажем у више наврата сте сведоку унели, а то 

ћете видети из транскрипта, Ваше речи у његов одговор. На пример, у неколико 

наврата на његову конструкцију реченице како год ћемо да је ценимо, Ви кажете: 

хоћете да кажете да је то, то и то, па лепо то разјасните, што излази из Вашег, оквира 

Ваше надлежности. Из чистог осећаја некакве брзине односно економичности овог 

поступка и за ових мојих вероватно година, да имам тридесет година ја бих био давно 
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поднео захтев за Ваше изузеће, јер сматрам да има основа за то, али то нећу, нисам 

направио нити ћу направити, него ово износим као примедбу. Надам се да ћете је 

добронамерно схватити. Немам никакав афинитет ка овом већу или било којем другом 

већем пред којим ја браним, поштује мене као Ђорђе Дозета, особу, ја молим само да 

поштујете моју улогу у кривичном поступку, по Законику о кривичном поступку и 

овај, права мог брањеника, која су заснована на Уставу, на Законику о кривичном 

поступку, Кривичном законику и у крајњој линији на Повељи односно Конвенцији о 

заштити људских права. Хвала.  

 

И ако дозволите још један предлог. С обзиром да је како сте рекли, прелазимо 

на доказе одбране, да има одређена сагласност колеге тужиоца за чини ми се шест 

именом одређених сведока, ја предлажем пошто су то сви сведоци који су се изјаснили, 

а ја сам то у писменом поднеску навео, изјаснили да не могу, не смеју, не желе 

сведочити непосредно пред овим судом, него да желе да сведоче видеолинком односно 

аудио техником, видео техником из Брчког, јер постоје техничке могућности и у 

тужилаштву и у суду, што је већ у више наврата коришћено у овом суду, мој предлог је 

да се  ти сведоци за које се определите односно чије предлоге, сведоци које прихватите 

да буду сведоци у овом поступку, позивате у континуитету једновремено, дакле да то 

не буде један дан, па након месец и по дана други, него да то буде понедељак, уторак, 

среда, четвртак, јер сматрам да у овом суду постоји довољно судница и довољно 

капацитета да се то тако може направити, и на тај начин бисмо заштитили и право 

окривљеног, с обзиром да се налази у притвору, да се поступа по хитном поступку, у 

крајњој линији ефикасност поступка би се на тај начин заштитио.   

 

Председник већа:  Добро. Као прво, не стоје Ваши наводи да ја као председник 

већа постављам питања и трошим, како Ви то кажете, време на оно што се на наводи у 

оптужници. Оптуженом Осману Османовићу најпре у односу на сведока-оштећеног 

Александра Павловића стављено је на терет да је истог затворио, а затим да је показао 

на њега, па самим тим мислим да је неопходно да се утврди каква су била његова 

овлашћења и да ли је довољно да се на неког покаже да би се према том лицу 

применила нека физичка тортура и остало,  а што је у крајњем случају највише у 

интересу оптуженог.  Осим тога, имајући у виду и тачку 3 ове оптужнице свакако да је 

ово било неопходно. Ваши наводи још мање стоје којима указујете да сам ја овде 

присутном сведоку завршавала реченице или како сте Ви то већ можда и мало лепше 

формулисали. Наравно да нисам, сведок је појаснио одређене ствари, ја сам и Вама 

појашњавала питање, а не само сведоку, а као што знате и сам Закон о кривичном 

поступку омогућава председнику већа да било када постави питање и закон је ту 

изричит када је то питање неопходно ради бољег разјашњења ствари. Ви свакако имате 

право увек да тражите изузеће и ја се не плашим захтева за изузеће, па тако и уколико 

сматрате да сте Ви потпуно у праву можете да поднесете захтев за изузеће. Ви сте 

данас поставили јако пуно питања и суд Вам је одобрио и нека питања која би можда у 

неким другим околностима, да се не ради о предметима ратних злочина, одбила, јер се 

свакако Ваша питања не односе на чињеничне наводе оптужнице, а покушали сте иако 

сте Ви искусни адвокат, па знате јако добро шта може, а шта не може, да предочавате 

доказе који нису изведени и на један можда, ајде употребићу израз неуобичајенин 

начин, да покушате да од сведока изнудите одговор какав је Вама потребан. Наравно 

да нисам хтела да Вам ускратим питања и да реагујем јер сматрам да је свима нама 

овде у највећем интересу утврђивање истине, да ли су тачни наводи оптужнице или је 

оптужени Осман Османовић невин. Према томе, уколико Ви налазите да је неопходно 

и да треба, да имате основа за моје изузеће, изволите, у сваком моменту, то заиста 
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имате право на то и ја сматрам да увек треба то право да искористите, иначе овако на 

овај начин испада заиста мало непотребно.  

 

Што се тиче ових сведока, Ви сте предложили, али имајући у виду законске 

одредбе да суд може да одреди испитивање путем видеолинка само када заиста су 

сведоци спречени да дођу и закон јасно наводи када је то могуће, ми ћемо прво позвати 

те сведоке па уколико они доставе оправдање за недолазак или доставе нам доказе да 

су заиста спречени, да је њихов долазак отежан, због болести или било којих других 

разлога које закон дозвољава, ми ћемо одредити испитивање путем видеолинка. За сада 

ми то не можемо јер немамо за то процесне услове.  

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е  
 

Након изведених доказа планираних за данашњи претрес, главни претрес се 

одлаже, а наредни претрес се ОДРЕЂУЈЕ  

 

30. октобра у 14 и 30, судница број 2, што је присутнима саопштено уместо 

позива.  

 

На претрес позвати сведоке одбране, предложене од стране браниоца 

оптуженог: Тахто Халила, Куртовић Суада, Јашаревић Сенада и Фазловић Новалију. 

Замолницу доставити надлежном државном органу БиХ.  

 

Довршено у 18,45.  

 

Записничар                                                                               Председник већа-судија  

    

 

 

  

  

  

  

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


